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Adam Sieńko w 
obronie mieszkańców 
ulicy Zarzecze
Radny jest zbulwersowany 
działaniami władz miasta w 
stosunku do mieszkańców 
budynku komunalnego na 
ulicy Zarzecze. 

Tirówka
W tym odcinku opowieści o 
Mironie dowiemy się, dlaczego 
nasz bohater tęskni za tirówką.

Dryfujący Augustów: 
bilans 9 lat rządów 
ugrupowania 
Nasze Miasto
Felieton Izabeli Piaseckiej.
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Lokalnie, rzetelnie, z pasją

Sprawa budowy południowo-
wschodniej obwodnicy Augustowa 
i powrotu ruchu ciężkiego na DK16 
pierwszy raz pojawiła się w przestrzeni 
publicznej na początku 2020 roku. 
Już wówczas nie brakowało ocen, że 
planowana inwestycja jest zupełnie 
niepotrzebna i paradoksalnie może 
doprowadzić do powrotu TIR-ów na 
ulice miasta. Takie zdanie wyrażali 
radni opozycji, którzy domagali się 
odrzucenia wszystkich wariantów 
proponowanych przez Generalną 
Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad, 
aby nie dopuścić do ruchu towarowego 
na „szesnastce”. Burmistrz Mirosław 
Karolczuk i jego ekipa wymyślili, 
że zaproponują własny przebieg 
obwodnicy, mający odsunąć ją od 
miasta. Nazwano go wtedy „wariantem 
burmistrza”.

Wariant Karolczuka był 
niewykonalny
Koncepcja Karolczuka była 
krytykowana przede wszystkim 
dlatego, że jej realizacja wiązałaby 
się prawdopodobnie z koniecznością 
wielkiej wycinki cennych przyrodniczo 
obszarów Puszczy Augustowskiej. 
Opozycja podkreślała, że propozycja 
burmistrza jest praktycznie niemożliwa 
do realizacji i działa ona na korzyść 
GDDKiA, dając swoiste alibi. Cała 
sprawa nabrała jeszcze głębszego 
wymiaru dzięki procesowi sądowemu. 
Na jednej z sesji społecznik Marian 
Dyczewski wyraził opinię, że ówczesny 
radny Tomasz Dobkowski popiera 
budowę obwodnicy, ponieważ 
przekieruje ona TiR-y do Frącek, gdzie 
były radny ma stację paliw. Dobkowski 
pozwał Dyczewskiego i przegrał. Sąd 
uznał, że słowa Dyczewskiego mają 
oparcie w faktach.

Dotarły do nas niepokojące informacje 
związane z decyzją podjętą przed 
GDDKiA.
-Wskazanie wariantu przebiegającego 
najbliżej Sajna to wynik działań 
burmistrza Karolczuka, którego 
koncepcja była irracjonalna, najdroższa 
i dłuższa od pozostałych wariantów o 
10 km. Nie bez przyczyny propozycja 
burmistrza została oceniona najgorzej. 
Analiza wielokryterialna wykazała, 
że był to pomysł pozbawiony logiki, 
który narażał Puszczę Augustowską 
na ogromne straty, a pod względem 
ekonomicznym był zupełnie 
nieopłacalny. Gdyby pan Karolczuk 
mówił jednym głosem z mieszkańcami 
miasta, innymi samorządami i walczył 
o nieprzywracanie TIR-ów na DK16, 
wówczas nie byłoby problemu. Jego 
wariant był prezentem dla generalnej 
dyrekcji -uważa Adam Sieńko.

Krzysztof Przekop

Mieszkańcy zapłacą za strategiczny 
błąd burmistrza Karolczuka

WARIANT NIECHCIANEJ OBWODNICY WYBRANY PRZEZ GDDKIA SPOWODUJE KATASTROFALNE SKUTKI 
DLA AUGUSTOWA I OKOLIC. OPOZYCJA OD DAWNA PRZESTRZEGAŁA PRZED TYM SCENARIUSZEM, ALE 
BURMISTRZ KAROLCZUK PRĘŻYŁ MUSKUŁY, ZAPOWIADAJĄC PRZEFORSOWANIE SWOJEGO WARIANTU. 

KAROLCZUK ZAWIÓDŁ PO RAZ KOLEJNY. ZAPŁACĄ MIESZKAŃCY.

TIR-y zablokują dostęp TIR-y zablokują dostęp 
do jeziora Sajno do jeziora Sajno 
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W naszym malowniczym miasteczku, 
gdzie dzieci bezpiecznie biegały po 
ulicach i chodnikach, miały znowu 
pojawić się TiR-y. Miron uznał bowiem, 
że potrzebna jest droga, ale nie byle 
jaka! Droga dla Tirów. Przez środek 
miasteczka. Wszyscy byli zdziwieni, 
ale Miron tłumaczył, że to krok ku 
nowoczesności.
-Każde nowoczesne miasto ma 
autostradę przez środek -zapewniał z 
przekonaniem.
Nauczyciele i rodzice z pobliskiej 
szkoły pytali: 
-Ale dlaczego obok naszej szkoły? Czy 
to bezpieczne dla dzieci?
-Dzieci muszą się nauczyć 
nowoczesności -Miron wzruszał 
ramionami. 
Mieszkańcy byli zszokowani pomysłem 
prowadzenia drogi po plaży przy 
jeziorze. 
-Gdzie będą się bawić nasze dzieci 
latem? -pytali. -Gdzie będziemy łowić 
ryby?
Miron miał odpowiedź na wszystko. 
-Na pewno gdzieś indziej. Postęp nie 
czeka!
Mieszkańcy nie wiedzieli o naradzie, 
jaka odbyła się kilka miesięcy 
wcześniej w gabinecie Sławojka. Jak 
zwykle była tam najdroższa służbowa 
whisky, słodzony szampan i cygara. Na 
srebrnej tacy podano też biały proszek. 
-Ta droga jest niezwykle potrzebna 

-mówił Dobowski. -Moja stacja 
bankrutuje, musimy skierować tam 
dużo ciężarówek. 
-Znakomicie, że ta droga powstanie, 
będę miał bliżej do domu -cieszył się 
Felek Skonopi. 
-Dobuś wszystko wymyślił -Dobowski 
rozwinął mapę. -Droga przejdzie tutaj, 
przy szkole, potem zakręci do centrum 
miasta, przetnie rzekę i skieruje się 
na brzeg jeziora. Kierowcy będą mieli 
wspaniały widok. Trzeba jedynie 
zlikwidować cztery plaże i jeden 
ośrodek wypoczynkowy. 
-A ile to będzie kosztować? -Miron 
wtrącił się do wywodu szefa 
wszystkich szefów.
-Parę dobrych baniek będzie trzeba 
zorganizować -Sławojek uważał się za 
specjalistę od finansów. Tym razem 
wyjątkowo nie przeklinał. -Na moje 
oko tak ze trzysta. Ale to nie problem, 
sprzedamy obligacje, a jakby zabrakło, 
weźmiemy chwilówkę. Mój szwagier 
pracuje w firmie pożyczkowej, to se 
chłop prowizję zgarnie. 
-Ludzie nas na taczkach wywiozą 
-Miron nie był pewien, czy autostrada 
przez środek miasta to dobry pomysł.
-Wszystko mam wymyślone -Felek 
Skonopi miał entuzjazm w oczach. 
-Spójrz na naszą ulotkę.
Przed Mironem pojawiła się kolorowa 
karteczka.
-Słowo klucz to POSTĘP -Felek pochylił 

się nad ulotką. -Słowo POSTĘP 
będziemy odmieniać przez wszystkie 
przypadki. Jeśli jakiś dziennikarz, 
albo opozycja będą przeciwni, 
zrobimy z nich w internetach wrogów 
postępu, zacofanych dziwaków, 
wsteczników, tumanów generalnie. 
Jeśli ktoś powie, że droga prowadzi 
do stacji Dobowskiego, podamy go do 
sądu i wsadzimy do więzienia. To że 
Dobowski jest szefem naszej partii nie 
ma nic wspólnego z decyzją o budowie 
drogi. Taka jest nasza wersja, której się 
będziemy trzymać. 
Felek sięgnął do teczki.
-Napisałem nawet przemówienie na 
otwarcie autostrady przez środek 
naszego miasta.
Podał kartkę Mironowi.
Drodzy mieszkańcy, przyjaciele, 
współobywatele!
Stoję tutaj dzisiaj, na krawędzi 
przyszłości, patrząc w oczy 
postępu, który nieustannie puka do 
drzwi naszego miasta. A my? My 
otwieramy te drzwi szeroko, witając 
nowoczesność z otwartymi ramionami!
Autostrada, która teraz biegnie przez 
serce naszego miasta, obok szkoły, 
obok piekarni, brzegiem naszego 
wspaniałego jeziora, nie jest tylko 
betonem i asfaltem. To droga ku jasnej 
przyszłości, symbol ambicji i dążenia 
do doskonałości. Nazwiemy ją Tirówka. 
Rozumiem tych, którzy wyrażają swoje 
obawy dotyczące tej autostrady, ale 
proszę Was, zrozumcie, że postęp nie 
czeka. On nie pyta o pozwolenie. On po 
prostu jest, przynosi zmiany, otwiera 
nowe możliwości.
Nie możemy być małym miasteczkiem 
zatrzymanym w czasie. Musimy iść 
naprzód, w stronę nowych horyzontów, 
otwierając się na świat, który jest 
coraz bardziej połączony, coraz 
bardziej zintegrowany.
Dla tych, którzy patrzą na tę autostradę 
z lękiem, z serca mówię: dajcie jej 
szansę. Dajcie szansę sobie, swoim 
dzieciom, przyszłym pokoleniom, aby 
żyły w świecie pełnym możliwości, w 
świecie, w którym niebo jest jedynym 
limitem. 
Nie pozwólmy, aby strach przed 
nieznanym paraliżował nasze 
działania. Emocje są ważne, ale nie 
mogą przysłonić nam faktu, że postęp 
jest nieunikniony i że razem możemy 
kształtować przyszłość na naszych 
warunkach.

Tirówka

Dziękuję Wam wszystkim za wsparcie, 
za odwagę i za wiarę w lepsze 
jutro. Razem uczynimy nasze miasto 
perłą nowoczesności w sercu naszej 
ojczyzny!
Niech żyje postęp! Niech żyje nasze 
miasto, bo nasze miasto to jego 
mieszkańcy! 
Nie minęło wiele czasu, gdy miasto 
zaczęło huczeć od plotek. Ludzie 
opowiadali historie o tajnych 
spotkaniach, kopertach i korzyściach 
dla wybranych. Mimo działań Felka 
mieszkańcy zjednoczyli się. Prowadzili 
protesty, petycje i spotkania z 
dziennikarzami. 
-Co teraz zrobimy? -frasował się Miron.
-Władza nie może być miękka, musimy 
być twardzi -Dobowski siedział za 
biurkiem Mirona. -Ta autostrada 
powstanie, bo jest potrzebna. A ty 
Miron przestań się mazać i powiedz 
tym durniom, co chcą wodociągu do 
swoich domów, że nie mamy pieniędzy 
na takie głupoty.
Miron myślał już o układaniu pasjansa. 

Krzysztof Przekop

Przedstawione sytuacje i postacie są 
wytworem wyobraźni autora, kreacją 
artystyczną, choć autor inspiruje 
się obserwacjami sytuacji i postaci 
prawdziwych. Autor nie ponosi 
odpowiedzialności za jakiekolwiek 
skojarzenia.

Biuro reklamy:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

DZIENNIKARZE
“Przeglądu Powiatowego”
są stale do Państwa dyspozycji

Bartosz Lipiński
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Beata Perzanowska
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

Krzysztof Przekop
Redaktor naczelny
tel. 607446200
krzysztof.przekop@powiatowy.eu 

PRENUMERATA:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Gdy ważne jest, co lokalne

Zuzanna Hanysz
tel. 87 643 46 46
zuzanna.hanysz@powiatowy.eu 

Daniel Sieńko 
tel. 87 643 46 46
daniel.sienko@powiatowy.eu 

PRZEGLĄD POWIATOWY
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Przychodnia Rodzinna przy ul. 
Hożej w Augustowie przeszła 
w ostatnim czasie gruntowny 

remont. Wnętrza placówki zyskały 
nowy, elegancki i przyjazny 
pacjentom wygląd. I co bardzo istotne, 
dostosowana została do potrzeb 
osób z niepełnosprawnościami, 
niedowidzących i niedosłyszących. 
Całkowicie przebudowany został 
hol wejściowy do przychodni, który 
w obecnym kształcie pozwoli na 
bezproblemowe przejście z jednej 
części placówki do drugiej, bez 
konieczności ubierania się w kurtki 
zimą. Jak mówi Agnieszka Cebelińska, 
dyrektor administracyjny Przychodni 
Rodzinnej przy ul. Hożej w Augustowie, 
placówka nie była remontowana od 
20 lat. 
-Częściowo modernizację pokryło 
dofinansowanie z projektu „Dostępność 
plus”. Na ten cel pozyskaliśmy 646 
tysięcy złotych. Z tych środków 
pokryliśmy także zakup nowoczesnego 
sprzętu medycznego -wyjaśnia 
Agnieszka Cebelińska. -Celem tego 
remontu było nie tylko poprawienie 
estetyki wnętrz, ale dostosowanie 
placówki do przyjmowania i leczenia 
osób ze szczególnymi potrzebami, 
osób z niepełnosprawnościami, kobiet 
w ciąży, osób starszych i dzieci. 
Agnieszka Cebelińska podkreśla, że 
zostały wymienione wszystkie drzwi 
w przychodni na szersze, by można 
było wjechać wózkiem inwalidzkim. 
Zlikwidowano wszystkie progi i 
wyremontowano całkowicie toaletę 
dostosowując ją do możliwości 
wjechania wózkiem inwalidzkim 
ze wszystkimi udogodnieniami 
dla osób z różnymi 
niepełnosprawnościami. 
-Powstało miejsce 
na wózki dziecięce. 
Stworzyliśmy 
specjalny pokój do 
przeprowadzania 
wywiadów z pacjentami, 
by nie musieli mówić 
o swoich schorzeniach 
przy głównej rejestracji. 
Zresztą zmiany zaszły 
też w samej rejestracji 
pacjentów. W jednym 
miejscu obniżyliśmy 
kontuar w taki sposób 
żeby bez problemu mogła podjechać 
osoba na wózku inwalidzkim i mogła 
swobodnie rozmawiać z personelem. 

Powiększyliśmy gabinet zabiegowy, w 
którym dzięki przesuwnym drzwiom 
w razie potrzeby można przyjmować 
dwóch pacjentów jednocześnie-
wylicza Agnieszka Cebelińska. 
-Zakupiliśmy kozetkę, która jest 
automatycznie podnoszona i fotel 
zabiegowy z funkcją przewracania 
do tyłu, jeżeli pacjent zemdleje. 
Zmieniliśmy całkowicie podłogę 
na cichą. Jednak największym 
przedsięwzięciem była zabudowa 
holu. Zainwestowaliśmy też w 
odpowiednie oznaczenia czytelne 
dla osób niepełnosprawnych np. 

napisane alfabetem 
Braille’a. Mamy zamiar 
przygotować także 
kącik sensoryczny dla 
dzieci, oczekujących 
na wizytę lekarską. Do 
tego kupiliśmy pętlę 
indukcyjną dzięki której 
wzmocniony zostanie 
sygnał dla osób z 
aparatami słuchowymi.  
Warto podkreślić, 
że placówka przede 
wszystkim dysponuje 
nowoczesnym 
sprzętem medycznym, 

usprawniającym proces leczenia 
pacjentów. 
-Przychodnia została wyposażona 

w innowacyjny sprzęt typu waga 
dla osób na wózkach inwalidzkich, 
na którą pacjent wjeżdża wózkiem 
bez konieczności przenoszenia go. 
Zakupiliśmy też podnośnik dla osób na 
wózkach inwalidzkich, dzięki któremu 
bez problemu można przenieść 
pacjenta na leżankę i wykonać 
niezbędne badania, na przykład 
USG -dodaje Agnieszka Cebelińska. 
-Kupiliśmy mobilny aparat USG, który 
jest świetnym rozwiązaniem dla osób 
leżących  w łóżku, w domach. Teraz 
nie trzeba będzie takich pacjentów 
transportować do przychodni. 
Zakupiliśmy analizator ciała, dzięki 
któremu można zrobić szczegółową 
analizę składu ciała i potem skorzystać 
z porad dietetycznych. Kupiliśmy 
nowy spirometr, nowy aparat EKG 
i kardiomonitor do monitorowania 
czynności życiowych. Ten sprzęt 
przyda się w sytuacji kiedy dojdzie 
do zagrożenia życia pacjenta i do 
przyjazdu karetki można obserwować 
nasycenie tlenem, temperaturę ciała i 
inne parametry. 
Należy dodać, że środki na remont 
pochodziły nie tylko z projektu 
„Dostępność Plus”. Większość prac 
przychodnia pokryła z własnych, 
prywatnych funduszy. 

Beata Perzanowska

Poprawiliśmy warunki 
pracy personelu, a 
przy okazji udało się 
znacznie poprawić 
walory estetyczne. 
Przychodnia jest 
nowoczesna i 
wygląda niezwykle 
nowocześnie. 

Modernizację 
pokryło w części 
dofinansowanie 
z projektu 
„Dostępność 
plus”. Na ten cel 
pozyskaliśmy 646 
tysięcy złotych. W 
ramach projektu 
zakupiliśmy bardzo 
nowoczesny sprzęt 
diagnostyczny i 
medyczny. 

Środki na remont 
pochodziły 
z funduszy 
własnych i 
z projektu 
„Dostępność 
Plus”. 

Przychodnia na Hożej 
przyjazna pacjentom

AUGUSTOWSKA PRZYCHODNIA RODZINNA NA UL. HOŻEJ DIAMETRALNIE 
ZMIENIŁA SWOJE OBLICZE. TERAZ PACJENCI SĄ LECZENI W O WIELE 

LEPSZYCH I BARDZIEJ KOMFORTOWYCH WARUNKACH. NIE TYLKO 
JEDNAK ZASZŁY ZMIANY W WYGLĄDZIE PRZYCHODNI, PLACÓWKA 

DYSPONUJE TAKŻE NOWYM, NOWOCZESNYM SPRZĘTEM MEDYCZNYM 
POMAGAJĄCYM LECZYĆ LUDZI I JEST W PEŁNI DOSTOSOWANA DO 

POTRZEB OSÓB ZE SZCZEGÓLNYMI POTRZEBAMI.

ŁATWIEJSZY DOSTĘP DO 
SZERSZEJ DIAGNOSTYKI

Przychodnia Rodzinna na Hożej 
jako pierwsza w powiecie wdrożyła 
opiekę skoordynowaną. Dzięki 
temu pacjenci mogą skorzystać ze 
znacznie szerszej diagnostyki. 

Pacjenci z wieloma chorobami 
przewlekłymi mogą być diagnozowani 
i monitorowani przez lekarzy 
rodzinnych. 
Dotyczy to w szczególności 
pacjentów: 
• z chorobami tarczycy,
• z chorobami płuc, astma 
oskrzelowa, POCHP,
• z cukrzycą
• z chorobami układu krążenia. 
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Adam Sieńko jest zbulwersowany 
działaniami władz miasta w 
stosunku do mieszkańców budynku 
komunalnego na ulicy Zarzecze. 
Radny Koalicji Obywatelskiej złożył 
wniosek o zwołanie posiedzenia 
komisji, na którym zostałaby 
poruszona kwestia pomocy 
pogorzelcom oraz możliwości 
odremontowania budynku. Jego 
wniosek został zignorowany.
Radny Koalicji Obywatelskiej twierdzi, 
że pominięcie złożonego wniosku w 
rzeczywistości jest brakiem szacunku 
dla augustowian. Opowiedział o 
licznych przemyśleniach.
Wniosek radnego zignorowany 
przez władze miasta
-Na początku sierpnia złożyłem 
wniosek w imieniu grupy 
radnych o zwołanie wspólnego 
posiedzenia komisji rady miejskiej w 
Augustowie. Celem obrad miało być 
przedyskutowanie aktualnej sytuacji 
mieszkańców budynku komunalnego 
na ulicy Zarzecze. Burmistrz posiada 
już ekspertyzę dotyczącą stanu 
budynku po pożarze i możliwości jego 
remontu. Przypomnę, że w lipcu rada 
miejska podjęła uchwałę wyrażającą 
wolę przeprowadzenia remontu, aby 
osoby poszkodowane mogły wrócić 
do swoich mieszkań. W naszym 
stanowisku nic się nie zmieniło i nadal 
wyrażamy pełną wolę udzielenia 
wsparcia pogorzelcom -informuje 
radny Adam Sieńko.
-Mimo upływu dni, złożony przeze 
mnie wniosek został całkowicie 
przemilczany i nie doczekał się 
jakiejkolwiek reakcji. Nie zwołano 
komisji i pokazano tym samym 
absolutne lekceważenie dla 
mieszkańców oraz radnych, którzy 

Adam Sieńko: 
„Ciężarówki na 
DK16 to błąd, 
potrzebna jest 
droga ekspresowa 
z Augustowa do 
Białegostoku”

Sprawa budowy drogi ekspresowej 
z Augustowa do Białegostoku 
wraca jak bumerang. Adam 
Sieńko uważa, że ten temat 
wykorzystywany jest przez 
rządzących jako element kampanii 
wyborczej. Augustowski radny 
podkreśla, że dla Augustowa 
zdecydowanie bardziej potrzebna 
jest ekspresówka niż obwodnica 
i modernizacja krajowej 
„szesnastki”.

Radny Koalicji Obywatelskiej, Adam 
Sieńko, ubolewa, że rząd PiS chce 
dostosować DK16 dla ruchu TIR-ów, 
chociaż Augustów ma całkiem inne 
potrzeby inwestycyjne. 
-Podczas rządów Platformy 
Obywatelskiej zrobiono wiele 
inwestycji na rzecz rozwoju naszego 
miasta i całego regionu. Przede 
wszystkim wybudowano wówczas 
długo oczekiwaną obwodnicę 
Augustowa, której realizacja wiązała 
się z upragnionym wyprowadzeniem 
TIR-ów z miasta. Latami mierzyliśmy 
się z horrorem, jaki fundowały 
nam tysiące ciężarówek. Platforma 
Obywatelska rozwiązała ten problem 
-mówi Adam Sieńko.
-Po blisko dziesięciu latach rząd 
PiS zamierza gnębić mieszkańców 
zupełnie niezrozumiałą budową 
południowo-wschodniej obwodnicy i 
fatalnym w skutkach ruchem TIR-ów 
przez DK16. W dodatku zamierzenie 
to prezentowane jest w kategoriach 
sukcesu, jako ujęcie Augustowa w 
programie budowy 100 obwodnic. Nie 
potrzebujemy takich wyróżnień, które 
przełożą się na straty przyrodnicze, 
turystyczne, społeczne i wizerunkowe. 
Mamy inny priorytet -dodaje radny. 
-Jest nim budowa drogi ekspresowej 
z Augustowa do Białegostoku. To 
temat rzeka, trwający od bardzo wielu 
lat. PiS miał dwie kadencje na jego 
realizację i niewiele zrobił. Ostatnio 
mami się nas wpisaniem tej inwestycji 
do realizacji w perspektywie kolejnych 
lat. Jest to kiełbasa wyborcza. To 
właśnie ta droga powinna być naszym 
priorytetem, a nie modernizacja DK16 
-wskazuje Sieńko.

Krzysztof Przekop

ich reprezentują. Ludzie czekają na 
pomoc, ciągle koczują w namiotach, 
a urzędnicy mają się dobrze. Cała 
sytuacja świadczy prawdopodobnie 
o tym, że rządzący miastem nie 
wiedzą, jak rozwiązać ten problem 
lub, co bardziej bulwersujące, że nie 
chcą go rozwiązać. Przecież uchwała 
o wsparciu mieszkańców została 
podjęta zdecydowaną większością 
głosów. Poparły ją również osoby 
będące w koalicji z burmistrzem 
-dodaje Sieńko.
Zbliża się jesień. Niskie 
temperatury i deszcze
-Mam wrażenie, że miasto 
chce zamęczyć mieszkańców i 
doprowadzić ich do takiego stanu, 
że sami zrezygnują z dalszej walki o 
mieszkania. Innego wytłumaczenia 
nie znajduję. Niektóre z tych rodzin 
mieszkają tam od kilkudziesięciu lat i 
dalej chcą tam żyć. Przed nami jesień, 
należy spodziewać się ulewnego 
deszczu i znacznych spadków 
temperatury, szczególnie nocą. 
Dzieci wracają do szkół. Ci ludzie 

Adam Sieńko w obronie 
mieszkańców 
ulicy Zarzecze

Hasło rządzących: 
„Augustów to jego 
mieszkańcy” okazuje 
się pustym sloganem

Nie zwołano komisji i 
pokazano tym samym 
absolutne lekceważenie 
dla mieszkańców oraz 
radnych, którzy ich 
reprezentują. Ludzie 
czekają na pomoc, ciągle 
koczują w namiotach, 
a urzędnicy mają się 
dobrze. 

nie będą spać w takich warunkach 
pod namiotami. Być może będą 
zmuszeni opuścić teren i szukać 
innych możliwości. Przypuszczam, 
że władze miasta są tego świadome. 
Niewykluczone zatem, że jest to na 
rękę rządzącym -niepokoi się Adam 
Sieńko.
Decydująca może być wycena 
ubezpieczyciela
-Nie jest tajemnicą, że teren jest 
bardzo atrakcyjny. W planie 
zagospodarowania przestrzennego 
przeznaczony jest do zabudowy 
turystycznej, dlatego może być bardzo 
pożądany do kupna. Co powinni teraz 
robić mieszkańcy? Niestety nie mają 
innej drogi, niż dalsze wywieranie 
presji na burmistrza, bo toczą teraz 
batalię o być albo nie być. Budynek 
był ubezpieczony. Myślę, że w tej 
sprawie decydująca może być wycena 
ubezpieczyciela, który określi zakres 
odszkodowania wynikającego ze 
strat. Pojawią się środki finansowe 
na remont i dzięki temu cała historia 
może doczekać się pomyślnego finału. 
Do tego niezbędna jest dobra wola 
rządzących -twierdzi radny.
Pojawiły się nawet pogłoski, że 
mieszkańcy sondują możliwość 
odkupienia budynku od miasta. 
-Oczywiście rada miejska może podjąć 
uchwałę o sprzedaży majątku. Jednak 
szczerze wątpię, by koalicja rządząca 
zgodziła się na to w tym przypadku. 
Jeżeli miasto nadal będzie prowadzić 
działania zmierzające do rezygnacji 
mieszkańców z dalszej walki o 
mieszkania, będzie to zaiste pokazanie, 
że hasło rządzących: „Augustów to jego 
mieszkańcy” jest pustym sloganem-
relacjonuje Sieńko.

Bartosz Lipiński
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Dobiega końca obecna Kadencja Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej. Jest to dobry 
czas na  podsumowanie m.in. efektów 

współpracy z samorządami na rzecz rozwoju 
gmin i powiatu augustowskiego i wykorzystania 
rządowych programów inwestycyjnych dla 
realizacji tego celu. Jest to również jeden 
z ważniejszych aspektów mojej działalności 
poselskiej. Dzięki środkom z budżetu państwa 
kierowanym w ostatnim czasie do samorządów 
powiatu augustowskiego w niespotykanej 
dotychczas skali oraz współpracy rządowo – 
samorządowo – parlamentarnej mieszkańcy 
Ziemi Augustowskiej mogą jeździć lepszymi, 
bezpieczniejszymi drogami i korzystać 
z nowoczesnej infrastruktury komunalnej. 
Oddajmy głos samorządowcom.
Dzięki rządowym programom inwestycyjnym 
i wsparciu posła Jarosława Zielińskiego zostały 
zrealizowane bądź są w trakcje realizacji 
następujące inwestycje:

Przez Starostwo Powiatowe w Augustowie:
1. Nowy most na rzece Biebrza prowadzący do 
Jagłowa wraz z dojazdami
2. Centrum komunikacyjne Augustowa - 
rozbudowa i przebudowa strategicznych 
ulic powiatowych: Kopernika, Młyńskiej, 
Kościelnej, ks. Skorupki, ks. Ściegiennego, 
Rajgrodzkiej, Jonkajtysa
3. Modernizacja  dróg powiatowych: Monikinie-
Kopanica-Tobołowo, Bryzgiel - Macharce, 
Podnowinka - Monkinie - Bryzgiel - Płociczno 
wraz z przebudową mostu
4. Ścieżka rowerowa Bryzgiel - Płociczno 

łączącej powiat augustowski i suwalski
5. Przebudowa drogi Białobrzegi - Bór - Sztabin
Dariusz Szkiłądź  – Wicestarosta Augustowski

W Gminie Sztabin:
1. Nowe przedszkole przy SP w Sztabinie
2. Rewitalizacja świetlicy wiejskiej w Sztabinie
3. Remont budynków w Hucie i Jastrzębnej 
Drugiej (świetlice i mieszkania komunalne)
4. Nowy samochód pożarniczy dla OSP 
w Jaziewie
5. Przebudowa dróg w miejscowościach, 
Sosnowo, Lebiedzin, Krasnybór, Hruskie, 
Polkowo, Sztabin, Jaziewo
Jarosław Karp - Wójt Gminy Sztabin

W Gminie Augustów:
1. Przebudowa dróg gminnych, m.in.  Bargłów- 
Netta I – Białobrzegi, Rutki Stare – Turówka – 
Żarnowo Trzecie i drogi przez wieś Jabłońskie
2. Modernizacja stacji uzdatniania wody 
w Pruskiej Małej i budowa  sieci wodociągowej 
Świderek –Obuchowizna
3. Budowa sali gimnastycznej w Żarnowie
4. Remont zabytkowego Kościoła w Janówce
Zbigniew Buksiński - Wójt Gminy Augustów

W Gminie Bargłów Kościelny:
1.Modernizacja dróg: Bargłów Dworny, Tajno 
Stare, Górskie - Brzozówka – Komorniki, 
Popowo, Dreństwo – Bułkowizna
2. Termomodernizacja Szkoły Podstawowej 
w Bargłowie Kościelnym wraz z wymianą 
źródła ciepła
3. Modernizacja stacji uzdatniania wody 

w Pomianach
Radosław Wawiórko - Wójt Gminy Bargłów 
Kościelny

W Gminie Nowinka:
1.  Przebudowa dróg: Klonownica - Strękowizna, 
Nowinka, Szczeberka-Sokolne -Cisówek - 
Kurianki, Szczebra - Miejsce Pamięci, Kopanica 
– Strękowizna, Gatne Pierwsze - Nowinka, 
Cisówek, Walne, Szczebra-Szczeberka, 
Tobołowo
2. Budowa sieci dostępowej FTTH
3. Rozbudowa stacji wodociągowej w Nowince
4. Przebudowa Ośrodka Kultury w Nowince
5. Zakup nowego samochodu pożarniczego 
dla OSP w Bryzglu
6. Remont zabytkowego Kościoła w Monkiniach
Teresa Strękowska- Wójt Gminy Nowinka

W Gminie Płaska:
1. Przebudowa dróg: Rudawka-przejście 
graniczne w Kurzyńcu, Gruszki-Rubcowo-
Skieblewo, Mołowiste - Macharce - 
Strzelcowizna
2. Modernizacja stacji uzdatniania wody wraz 
z budową oczyszczalni ścieków i niezbędną 
infrastrukturą na terenie Gminy Płaska

3. Budowa przydomowych oczyszczalni 
ścieków w Gminie Płaska
4. Rozbudowa budynku OSP i świetlicy 
wiejskiej w Płaskiej
Wiesław Gołaszewski - Wójt Gminy Płaska

W Gminie Lipsk:
1. Przebudowa ulic w Lipsku (Jermakowicza, 
Pusta i ul. Grodzieńska)
2. Termomodernizacja budynku Przedszkola 
w Lipsku
3. Przebudowa i rozbudowa drogi we wsi 
Żabickie
4. Zakup autobusów do dowozu uczniów 
z terenu Gminy Lipsk
5. Remont zabytkowego kościoła parafialnego 
w Lipsku
Lech Łępicki - Burmistrz Lipska

Jarosław Zieliński

Poseł na Sejm 
Rzeczypospolitej Polskiej

26. edycja Mistrzostw Polski w Pływaniu na Byle Czym w Augustowie, 30 lipca 2023 roku

Powiat augustowski 
zmienia swoje 

oblicze
1. Posłowie i senatorowie wykonują swój mandat kierując się dobrem Narodu.

2. Posłowie i senatorowie powinni informować wyborców o swojej pracy i działalności 

organu, do którego zostali wybrani.

Art. 1 Ustawy z dnia 9 maja 1996 r. o wykonywaniu mandatu posła i senatora
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O podsumowanie tegorocznego 
sezonu letniego w Augustowie 
poprosiliśmy radnych Marcina 

Kleczkowskiego i Tomasza Miklasa 
z PiS. Nasi rozmówcy nie szczędzą 
krytyki włodarzom miasta.

Miasto turystyczne nie zdało 
egzaminu
-Filip Chodkiewicz powiedział 
kiedyś, że turyści to uciążliwość 
dla mieszkańców Augustowa. Nie 
zgadzam się z jego słowami i uważam, 
że takie wypowiedzi szkodzą 
wizerunkowi miasta i mogą przynieść 
ogromne straty przedsiębiorcom 
prowadzącym biznes w branży 
turystycznej. Być może w słowach 
zastępcy burmistrza Karolczuka 
należy dopatrywać się 
przyczyny tegorocznego 
blamażu związanego 
z nieprzygotowaniem 
miasta do sezonu, 
niezrealizowaniem 
obiecywanych 
inwestycji, desperackim 
łataniem dziur w 
środku sezonu -twierdzi 
Kleczkowski.
-Oprócz świetnie 
znanych problemów 
z infrastrukturą 
turystyczną czy 
przygotowaniem tylko 
jednego kąpieliska w Augustowie, 
należy przypomnieć też o braku 
miejsca obsługi turystów z 
prawdziwego zdarzenia. Kolejny rok 
z rzędu takie miejsce funkcjonowało 
w prowizorycznym pomieszczeniu na 
rynku. To wynik awersji burmistrza 
Karolczuka i ugrupowania Nasze 

Miasto do remontowania szklanego 
budynku Centrum Informacji 
Turystycznej -uważa Tomasz Miklas.
-Rządzący miastem nie tylko nie 
wywiązują się z obowiązków dbania 
o majątek. Nie wspierają również 
turystyki, która mogłaby funkcjonować 
w oparciu o Kanał Augustowski czy 
Puszczę Augustowską. Sezon mógłby 
trwać o wiele dłużej -komentuje 
Kleczkowski.

Imponujący kalendarz vs 
rzeczywistość
Nasi rozmówcy zwracają szczególną 
uwagę na imprezy zorganizowane w 
tym sezonie w mieście.
-Karolczuk chwalił się przed sezonem 
kalendarium wydarzeń w mieście. 

Udanych imprez, za 
które odpowiadało 
miasto, było niewiele. 
Większość wydarzeń 
była komercyjna i 
zorganizowały je 
prywatne podmioty. 
O porażce miasta 
świadczy słynna scena 
z koncertu „Augustów is 
the future Festival”, gdy 
burmistrz przemawiał 
do niemal pustego placu 
-przypomina radny 
Miklas.
-Udaną imprezą było 

„Pływanie na Byle Czym”. Tradycyjnie 
zorganizowało ją Polskie Radio 
Białystok, więc burmistrz Karolczuk 
nie może przypisać sobie sukcesu 
-puentuje Kleczkowski.

Bartosz Lipiński

Wakacje dobiegły końca. 
Był to sezon rozczarowań

TEGOROCZNY SEZON TURYSTYCZNY W AUGUSTOWIE PRZECHODZI 
DO HISTORII. W OSTATNICH MIESIĄCACH NAJWIĘCEJ MÓWIONO O 
PROBLEMACH Z INFRASTRUKTURĄ: NIEZREALIZOWANIEM KŁADEK 

NAD RZEKĄ NETTĄ, NIEWYKONANIEM POMOSTÓW NA PLAŻACH 
POSTIW I BIELNIK, ZNISZCZENIEM WYCIĄGU DO NART WODNYCH, 
TRUDNOŚCIAMI Z BUDOWĄ ULICY NADBRZEŻNEJ. RADNI PRAWA 

I SPRAWIEDLIWOŚCI W AUGUSTOWSKIEJ RADZIE MIEJSKIEJ 
UWAŻAJĄ, ŻE SEZON BYŁ KOMPROMITACJĄ OBOZU RZĄDZĄCEGO.

Udaną imprezą było 
„Pływanie na Byle 
Czym”. Tradycyjnie 
zorganizowało ją Polskie 
Radio Białystok, więc 
burmistrz Karolczuk nie 
może przypisać sobie 
sukcesu -mówi Marcin 
Kleczkowski 

Burmistrz Karolczuk 
dążąc do zawarcia umów 
dzierżawy zamierza pozyskać 
potwierdzenie, że właścicielem 
terenu jest miasto. 

Imprez, za które 
odpowiadało 
miasto, było 
niewiele.

-Wielokrotnie na sesjach i komisjach 
rady miejskiej poruszaliśmy temat 
własności i dzierżaw gruntów 
na terenie miasta. Z tą sprawą 
związany jest również problem 
niektórych mieszkańców posesji na 
ulicy Nadrzecznej w Augustowie. 
Burmistrz Mirosław Karolczuk 
podejmował próby pozbawienia 
mieszkańców własności ziemi, 
którą dysponują od kilku pokoleń. 
Ostatnio miasto przegrało proces 
z jednym z gospodarzy, z którymi 
burmistrz prowadzi spory o własność 
bardzo atrakcyjnych nieruchomości 
położonych pomiędzy ulicą 
Nadrzeczną, a rzeką Nettą -twierdzi 
Kleczkowski.

Dowodem w sprawie pożółknięta 
mapka
-Miasto wystąpiło do kilku 
właścicieli gruntów z propozycją 
zawarcia umów dzierżawy. Przez 
takie działania burmistrz chce 
wykazać, że tereny nie należą do ich 
wieloletnich użytkowników i miasto 
może decydować o ich przyszłości. 
Mieszkańcy się z tym nie zgadzają. 
Rozumieją, że tymi gruntami interesują 
się m.in. augustowscy biznesmeni, 
także powiązani ze środowiskiem 
burmistrza i ugrupowaniem Nasze 
Miasto. Postrzegają działania 
magistratu jako próbę zabrania 
im tytułu własności. Dochodzi 
do absurdalnych sytuacji z tym 
związanych -podkreśla Miklas.
-W jednym z przypadków burmistrz 
przestawił pożółkniętą mapkę. 
Widniała na niej czerwona linia 
przecinająca czyjąś własność na 

pół. Był to jedyny dowód na rzekomą 
własność miasta. To karygodna 
sytuacja, burmistrz od lat nie podjął 
żadnych działań, by uporządkować 
te sprawy w sposób cywilizowany. 
Chodzi o bardzo pokaźny majątek i nie 
można podejmować decyzji w oparciu 
o jakże wątpliwe zapisy. Pan Karolczuk 
dążąc do zawarcia umów dzierżawy 
zamierza pozyskać potwierdzenie, 
że właścicielem terenu jest miasto. 
Przypomnę, że podobne historie nie 
dotyczą jedynie Nadrzecznej, ale także 
np. działki na ul. Kasztanowej -dodaje 
Kleczkowski.

Bartosz Lipiński

Spór o własność gruntów przy 
ulicy Nadrzecznej w Augustowie 

- kontrowersje wokół działań 
burmistrza

KWESTIA WŁASNOŚCI GRUNTÓW I UMÓW DZIERŻAW 
ZAWIĄZYWANYCH Z MIASTEM BYŁA ELEMENTEM WIELU DYSKUSJI 

W TEJ KADENCJI AUGUSTOWSKIEGO SAMORZĄDU. RADNI 
PRAWA I SPRAWIEDLIWOŚCI, MARCIN KLECZKOWSKI I TOMASZ 

MIKLAS TWIERDZĄ, ŻE BURMISTRZ MIROSŁAW KAROLCZUK 
PODJĄŁ KONTROWERSYJNE DZIAŁANIA WOBEC WŁAŚCICIELI 

ATRAKCYJNYCH TERENÓW PRZY ULICY NADRZECZNEJ.
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Nie mogę oprzeć się wrażeniu, że 
majątek miejski tylko zawadza 
rządzącym. Dzisiaj głośno jest o 

zepsutym wyciągu, niezrealizowanych 
na czas kładkach na Nettą. Jednak nie o 
tym chciałam pisać. Napiszę o faktach 
trochę już zapomnianych, ale wartych 
przypomnienia, gdyż w powiązaniu z 
obecną niemocą rządzących układa się 
to w klarowny obraz dryfującego bez 
celów strategicznych miasta.
Przypadek pierwszy –budynek 
urzędu miasta
Nowy urząd miasta to imponujący 
budynek. Został przebudowany za 
gigantyczne pieniądze pochodzące z 
naszych kieszeni. Pierwotny pomysł 
na budynek urzędu miejskiego był 
inny. Za kadencji Leszka Cieślika 
miasto nabyło działkę graniczącą ze 
starym urzędem. Miał tu powstać nowy 
budynek, który, połączony  łącznikiem 
z wyremontowanym i rozbudowanym  
starym budynkiem, mógł być godną 
siedzibą władz miejskich. Koncepcja 
ta pozwoliłaby budynek dawnego 
gimnazjum przy ul. Młyńskiej 

W środę, 23 sierpnia odbyła się 
konferencja prezentująca ścieżkę 
pieszo-rowerową. Będzie ona 
prowadzić z Bryzgla do Płociczna. 

W konferencji uczestniczyli wójt 
gminy Nowinka Teresa Strękowska, 
wicestarosta powiatu augustowskiego 
Dariusz Szkiłądź i poseł na Sejm RP 
Jarosław Zieliński. 
Trasa ma 5 kilometrów. Koszt 
budowy wyniósł ponad 5 mln zł. 
Dofinansowanie zostało pozyskane z 
programu Polski Ład oraz z Funduszu 
Rozwoju Dróg. Otwarcie drogi jest 
zaplanowane na przyszły tydzień. 
-Jadąc do Suwałk sama widziałam, jak 
ludzie poruszali się tędy, nawet gdy nie 
była jeszcze wylana masa. Widać więc, 
że są bardzo zadowoleni ze ścieżki. 
Miejscowości turystyczne bardzo 
się u nas rozwijają. Część turystów 
przyjeżdża rowerami. 

Chcielibyśmy, by ta trasa w przyszłości 
została wydłużona aż do Nowinki- 
mówi Teresa Strękowska, wójt gminy 
Nowinka.
-Jest to wspólna inicjatywa, którą 
podjęliśmy razem z posłem 
Jarosławem Zielińskim -mówi Dariusz 
Szkiłądź, wicestarosta powiatu 
augustowskiego. -Wyszła bardzo dobra 
współpraca z panią Teresą Strękowską, 
a także z dyrekcją parku wigierskiego, 
która owocowała tym, że możemy 
realizować tę inwestycję. 
-Obiecaliśmy mieszkańcom, że 
wybudujemy w tym miejscu ścieżkę 
pieszo-rowerową. Jak widzimy, 
prace są prowadzone intensywnie, 
a na koniec sezonu urlopowego, 
wakacyjnego zostanie ona oddana do 
użytku -mówi Jarosław Zieliński, poseł 
na Sejm RP.
Zdjęcia oraz nagrania audio z 
konferencji mogą państwo zobaczyć 
na naszej stronie internetowej 
dziennikpowiatowy.pl.

Zuzanna Hanysz

Dryfujący Augustów: 
bilans 9 lat rządów 

ugrupowania 
Nasze Miasto

ZBLIŻA SIĘ 9 LAT RZĄDÓW UGRUPOWANIA NASZE MIASTO. 
DŁUGO ZASTANAWIAŁAM SIĘ, JAK JEDNYM SŁOWEM OKREŚLIĆ 

TEN OKRES, ALE CHYBA SIĘ NIE UDA.  AUGUSTÓW NIE MA 
WYZNACZONEGO PRZEZ WŁADZE MIEJSKIE CELU. DZIAŁANIA 
BURMISTRZA SĄ NIESPÓJNE. PO 9 LATACH NIE WIEMY, CZY 

CHCEMY BYĆ MIASTEM PRZEMYSŁOWYM CZY TURYSTYCZNYM 
KURORTEM. W REZULTACIE NIE JESTEŚMY, ANI JEDNYM, ANI 
DRUGIM. WSZYSTKO TO SPRAWIA WRAŻENIE, ŻE OKRĘT POD 

NAZWĄ AUGUSTÓW ZMIERZA NIE WIADOMO GDZIE I NIE WIADOMO 
DOKĄD. CZYLI DRYFUJEMY. NAJBARDZIEJ JASKRAWO WIDAĆ TO W 

GOSPODAROWANIU MAJĄTKIEM GMINNYM.

sprzedać pod działalność turystyczną. 
Dlaczego? A dlatego, że prawie 
dokładnie naprzeciw nowego urzędu 
miejskiego znajdują się po drugiej 
strony Netty obiekty turystyczne. 
Całość byłaby spójna. Miejsce miało 
ogromny potencjał. Może w końcu 
znalazłby się przedsiębiorca, który 
w tym miejscu zrobiłby atrakcyjną  
inwestycję? Owszem, wykluczałoby 
to organizowanie dużych imprez 
na błoniach, ale te z powodzeniem 
można organizować w pobliżu plaży 
miejskiej. Wysokostandardowy 
hotel, bo tym powinien być budynek 
przy ul. Młyńskiej, wygenerowałby 
nowe miejsca pracy. Wyposażony w 
dodatkowe atrakcje (patrz Druskienniki) 
z pewnością wydłużyłby sezon w 
Augustowie. Niestety, krótkotrwałe 
korzyści odnieśli tylko wykonawcy 
robót budowlanych przy adaptacji 
budynku na urząd. Takie działanie to 
faktyczne marnotrawstwo. Do dzisiaj się 
zastanawiam, dlaczego zostały podjęte 
tak irracjonalne decyzje.
Przypadek drugi -POSTiW 

Nowa ścieżka 
pieszo-
rowerowa od 
Bryzgla do 
Płociczna

W latach 70 i 80  to miejsce było 
legendą. Później obiekt podupadł, 
ale skoro był miejski, to należało go 
przebudować. Mimo nie najlepszego 
stanu przynosił miastu wymierne 
korzyści. Upłynęło kilka lat od rozbiórki 
obiektu  i nic nie powstało w zamian. 
Obiekt leży w strefie ochronnej Kanału 
Augustowskiego i posadowienie 
całkiem nowego budynku będzie 
bardzo trudne. Działania takie to czysta, 
nieskażona głębszą myślą głupota i 
działanie na szkodę budżetu miejskiego. 
Pawilony przy amfiteatrze w żaden 
sposób nie zastąpią POSTIWU.
Przypadek trzeci -działka przy ul. 
Ogrodowej
Kilka lat temu miasto sprzedało 
prywatnym inwestorom działkę, 
na której wiele lat istniał budynek 
przedszkola. Miały tam powstać 
ekskluzywne apartamenty. Dodatkowo 
inwestor miał wyremontować ulicę 
wraz z całą infrastrukturą, kanalizacją 
i parkingami. Jak dzisiaj wygląda to 
miejsce?
Budynek przedszkola jest rozebrany, 
a plac straszy pustką. Ogrodzony 
wysokim płotem i oklejony napisami, że 
to  teren budowy i wstęp wzbroniony. 
Na placu nie ma maszyn, ani ludzi. 
Naprawdę nie dzieje się nic i nie stanie 
się nic –aż do końca (cytat z Turnaua). 
Jakoś mi się skojarzyło!!! Przed 
transakcją miasto otrzymało propozycję 
od Spółdzielni Mieszkaniowej, która 
zakładała budowę bloku mieszkalnego, 
z tym, że część mieszkań byłaby 
własnością miejską i powiększyła 
zasób mieszkań komunalnych. Była 
to kontrpropozycja do budowy bloku 
komunalnego w Silikatach. Ponadto 
prezes spółdzielni zapewnił, że na 
parterze będzie lokal na żłobek lub/i 
przedszkole. Śmiem twierdzić, że była to 
oferta korzystna dla wszystkich stron.
Być może mieszkańcy nadpalonego 
budynku komunalnego przy ul. 
Zarzecze mieliby gdzie zamieszkać 
i nie koczowali w namiotach w 
swoim dotychczasowym miejscu 
zamieszkania. Działanie miasta w 
sprawie sprzedaży działki przy ul. 
Ogrodowej przedstawiano jako wielki 
sukces. Upływ czasu negatywnie 
zweryfikował  te przechwałki. Nie ma 
apartamentów, nie ma nowej ulicy. 
Jest tylko sprzedana działka. Owszem 
cena była dobra, ale atrakcyjny teren, 
blisko ścisłego centrum Augustowa, stoi 
niezagospodarowany. Pan Chodkiewicz 
pisał, że jest to transakcja win–win, 
twierdził, że obie strony, czyli miasto i 
inwestor, wygrały. Dzisiaj jest to raczej 
lose –lose, obie strony przegrały. Miasto 
swoimi działaniami doprowadziło do 
powstania nieuporządkowanego terenu, 
a inwestor z niewiadomych przyczyn 
inwestycji nie rozpoczął. Miasto swoimi 
działaniami doprowadziło do powstania 
nieuporządkowanego terenu, a inwestor 
z niewiadomych przyczyn inwestycji 
nie rozpoczął.
Wiele osób powie pech. Jednak ten 
schemat działania, gdzie początkowo 
głoszono wielki sukces, powoli 
przeradza się w sukces wątpliwy, a 
potem w bolesną porażkę.

Izabela Piasecka 

Na drugą część felietonu 
zapraszam za dwa tygodnie 

Izabela Piasecka 



08 P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W 31 SIERPNIA 2023 R.DZIENNIKPOWIATOWY.PL

Widmo powrotu ruchu 
ciężarowego do Augustowa 
staje się coraz bardziej 
realne. Po wybudowaniu 
południowo-wschodniej 
obwodnicy, TIR-y 
praktycznie odetną nasze 
miasto od jeziora Sajno. 
Wariant wybrany przez 
GDDKiA spowoduje 
katastrofalne skutki 
dla Augustowa i okolic. 
Opozycja od dawna 
przestrzegała przed 
tym scenariuszem, ale 
burmistrz Karolczuk prężył 
muskuły, zapowiadając 
przeforsowanie swojego 
wariantu.
Sojusznicy burmistrza 
przekonywali, iż obwodnica 
jest potrzebna. Mówili 
o aspekcie obronnym. 
Przewodnicząca rady miejskiej 
Alicja Dobrowolska wygłosiła 
kontrowersyjną opinię, która 
dziś, podczas trwającej wojny 
w Ukrainie brzmi złowieszczo. 
-To będzie droga transportowa 
na Litwę, Łotwę i Estonię. 
Gdyby nawet wróg miał (z 
niej) korzystać, to wolę, żeby to 
było lasem niż przez centrum 
Augustowa. Wiemy, że tam 
gdzie są transporty wojsk, 
tam jest bombardowanie. 
Dlatego, jeżeli zbombardują 
las, naprawdę nie będzie 
to uszczerbkiem dla życia 
augustowian. Państwo chcecie, 
by była to droga tranzytowa 
dla wojska przez środek 
Augustowa. Powodzenia życzę 
-powiedziała opozycji radna 
Dobrowolska.
Z dzisiejszej perspektywy 
wypowiedzi Dobrowolskiej i 
pozostałych osób broniących 
powstania południowo-
wschodniej obwodnicy 
brzmią kompromitująco. W 
nieodległej perspektywie 
mieszkańców Augustowa 
mogą czekać ogromne 
problemy. Gdyby nie 
mamiono mieszkańców 
„wariantem burmistrza” i 
twardo opowiedziano się 
przeciw budowie jakiejkolwiek 
obwodnicy, głos społeczny 
mógł mieć przesądzający 
wpływ na decyzję.

Zapadła najbardziej 
niekorzystna decyzja
O najnowszych informacjach 
związanych z zaplanowaną 

inwestycją rozmawialiśmy 
z byłym burmistrzem 
Augustowa, Leszkiem 
Cieślikiem. Obecny radny 
Koalicji Obywatelskiej był 
także jednym z inicjatorów 
powstania w 2020 roku 

-uważa Leszek Cieślik.
-Wariant ten zakłada przebieg 
trasy przez Kanał Bystry 
z praktycznym odcięciem 
jeziora Sajno. Można zatem 
powiedzieć, że TIR-y mają 
powrócić do naszego miasta. 
Przy popularnych ośrodkach 
wypoczynkowych nad 
jeziorem Sajno, m.in. „Królowej 
Wodzie”, przewidywany jest 
intensywny ruch samochodów 
ciężarowych. Pomijając 
kwestię oczywistej degradacji 
środowiska, przyniesie to 
olbrzymie straty turystyce i 
zniweczy możliwości rozwoju 
Augustowa i jego okolic. Ruch 
TIR-ów będzie odbywał się 
praktycznie poprzez środek 
Puszczy Augustowskiej przez 
miejscowości takie jak Giby 
i Frącki, w tym mostem na 
Czarnej Hańczy. Ta inwestycja 

OB
WO

DN
IC

A K
AR

OL
CZ

UK
A TIR-Y WRÓCĄ DO 

AUGUSTOWA. 
SPEŁNIA SIĘ CZARNY 

SCENARIUSZ

Jestem 
przekonany, że w 
wypadku przegranej 
PiS fatalne dla 
mieszkańców 
Augustowa 
rozwiązanie nie 
będzie forsowane 
-mówi radny Adam 
Sieńko Radny Cieślik od dawna wyrażał opinię, że pomysł Karolczuka 

to manna z nieba dla generalnej dyrekcji, bo inicjatywa 
burmistrza była pod każdym względem szkodliwa. 

Mirosław Karolczuk wprowadził w błąd mieszkańców twierdząc miesiącami, że będzie 
w stanie przeforsować wariant odsuwający obwodnicę od Augustowa, aby ochronić nas 
przed realizacją obwodnicy w granicach miasta. 

najkrótszy o długości ok. 
7,5 km, z tego powodu 
także najtańszy. Mowa o 
wariancie optymalnym dla 
GDDKiA, ale katastrofalnym 
z punktu widzenia interesu 
mieszkańców Augustowa 

komitetu protestacyjnego 
przeciw tej drodze. Komitet 
opowiadał się przeciwko 
przywróceniu ruchu 
ciężarowego na krajową 
„szesnastkę”. Apelował do 
burmistrza Karolczuka, żeby 
prowadził w tej sprawie 
działania skoordynowane z 
włodarzami innych gmin.
-Zapoznałem się z protokołem 
komisji opiniującej 
inwestycje przy Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad. To dokument 
zatwierdzający konkretny 
przebieg budowy południowo-
wschodniej obwodnicy 
Augustowa, będący 
podstawą do wystąpienia 
o wymagane pozwolenia 
na realizację inwestycji. 
Inwestor rozpatrywał 
trzy warianty przebiegu 
obwodnicy i ostatecznie 
wybrał najkorzystniejsze 
ze swojej perspektywy 
rozwiązanie. Jest to wariant 
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Mamy w Augustowie 
znakomity powód, by 
nie głosować na PiS. Jest 
nim niechciana droga dla 
ciężarówek, zwana dla zmyłki 
obwodnicą. Czy widział 
ktoś obwodnicę, która ruch 
ciężarowy z dalekich peryferii 
wprowadza do miasta, nad 
brzeg przepięknego jeziora? 
Jakiś czas temu w centrali 
PiS powstał pomysł na 
wybudowanie dziesiątek 
obwodnic w całej Polsce. 
Chwalebne to, by miasteczka 
i sioła miały drogi, które 
wyprowadzą ruch 
samochodowy za rogatki. 
Augustów ma już obwodnicę. 
Wymyślono zatem, że będzie 
tu druga, południowo-
wschodnia. Pomysł był tak 
głupi, że powinien upaść i 
zostać nie tylko oprotestowany, 
ale wręcz wyśmiany. 
Augustowski samorząd w 
porozumieniu z gminami 
powinien ostro zaprotestować. 
Nikt normalny w Warszawie 
nie zastanawiałby się długo 
i skierowałby pieniądze na 
obwodnicę w innym mieście, 

tam gdzie ludzie jej chcą. 
Dawno sprawy by nie było.
Jednak do akcji wkroczył 
Mirosław Karolczuk, 
zajmujący gabinet z napisem 
„burmistrz” i z inteligencją 
godną Jasia Fasoli postanowił 
rozegrać drogę politycznie i 
po koleżeńsku. Umyślił sobie 
zapewne, że taka obwodnica 
służy dobrze Naszemu 
Miastu, a zwłaszcza szefowi 
tego ugrupowania, gdyż na 
trasie jej przebiegu leży stacja 
benzynowa tegoż. Zatem 
protestowanie nie wchodziło 
w grę, bo koledze należy się 
pomoc. Trzeba było zrobić tak, 
by wszyscy się dowiedzieli, że 
Mirosław obwodnicy nie chce, 
ale jednocześnie jej pragnie z 
całego serca. Wymyślił zatem, 
a może mu ktoś wymyślił, 
autorski wariant drogi, zwany 
jego nazwiskiem, który miał 
stać się pomnikiem naszego 
nieroztropnego burmistrza. Nie 
trzeba być absolwentem szkół 
zagranicznych, by dostrzec, 
że wariant Karolczuka był 
niemożliwy do zrealizowania. 
Za drogi, za bardzo ingerujący 
w Puszczę Augustowską, 
wywołujący sprzeciwy 
sąsiednich samorządów, Lasów 
Państwowych, przyrodników. 
Pomysł nieroztropny, skrajnie 
głupi i nieodpowiedzialny.
Postawa Karolczuka w sprawie 
niechcianej obwodnicy 
jak w soczewce pokazuje 
mentalność Naszego Miasta i 
augustowskiego PiS. Nieważne 
jest dobro mieszkańców, 
nieważny jest los naszych 
dzieci, liczy się ich interes, 
tylko ich wizje są godne 
rozważania, bez względu 

na koszty finansowe czy 
społeczne. Czy historia 
obwodnicy może mieć happy 
end? Może i zapewne będzie 
miała. Całkowitą pewność 
pozytywnego zakończenia 
możemy uzyskać poprzez 
zmianę władzy centralnej 
i miejskiej. Pierwszej 
zmiany możemy dokonać 
już 15 października, ale 
z Karolczukiem musimy 
pomęczyć się do wiosny 
przyszłego roku. Ufam, że 
obie zmiany będą dobre 
dla Augustowa i jego 
mieszkańców. Przypominam, 
że mamy w Augustowie 
dwie znakomite kandydatki, 
kobiety, które pokazały się z 
jak najlepszej strony przez 
lata aktywności. Jedna z 
nich startuje z komitetu 
Koalicji Obywatelskiej, 
największego ugrupowania 
opozycyjnego, które ma 
spore szanse wygrać z partią 
Jarosława Kaczyńskiego. 
Joanna Lisek była przez 
wiele lat dyrektorem Liceum 
im. Grzegorza Piramowicza, 
pełniła funkcję radnej 
miejskiej, obecnie jest radną 
powiatową. Druga nasza 
kandydatka to Izabela 
Piasecka, która startuje z 
listy Lewicy, z wysokiego 
drugiego miejsca. Pamiętamy 
ją jako zastępcę burmistrza 
miasta, radną. Byłoby bardzo 
elegancko, gdyby mieszkańcy 
Augustowa zagłosowali na 
nasze kandydatki.

Krzysztof Przekop
Redaktor naczelny

Niechciana obwodnica

niczego nie rozwiąże, a 
spowoduje jedynie ogromne 
problemy -tłumaczy Cieślik.
-Ruch ciężarowy ma być 
skierowany na DK16. Nikt 
z nas nie przeciwstawia 
się modernizacji tej drogi i 
zwiększenia jej standardu, 
jednak nie dla TIR-ów. 
Przypomnę, że w okresie 
pandemii uruchomiono 
przejście graniczne w 
Ogrodnikach, żeby odciążyć 
granicę w Budzisku. W ciągu 
doby przejeżdżało tą trasą 
około pięciuset samochodów 
ciężarowych, co powodowało 
potężne korki. Zakładam, że 
na tej drodze będzie teraz 
gorzej niż było w latach, kiedy 
TIR-y z Budziska jechały przez 
Suwałki i Augustów. Wiele 
samochodów ciężarowych 
będzie wybierało tę trasę, 
gdyż będzie bezpłatna w 
przeciwieństwie do dróg 
ekspresowych. Skorzystają 
na tym przede wszystkim 
niezamożne firmy 
transportowe z przestarzałymi 
pojazdami -twierdzi radny 
Cieślik.

Klęska propozycji 
burmistrza Karolczuka
Nasz rozmówca przypomina, 
że burmistrz Karolczuk 
buńczucznie zapowiadał 
walkę o własny wariant 
przebiegu obwodnicy. 
Radny Cieślik od dawna 
wyrażał opinię, że pomysł 
Karolczuka to manna z nieba 
dla generalnej dyrekcji, bo 
inicjatywa burmistrza była 
pod każdym względem 
szkodliwa. GDDKiA otrzymała 
od burmistrza swoiste zielone 
światło dla wyboru tańszej 
i prostszej do wykonania 
koncepcji. Mieszkańców 
Augustowa spotka przez 
to koszmar i ogromne 
rozczarowanie.
-Ocenie komisji GDDKiA został 
poddany również wariant 
burmistrza, który nie doczekał 
się aprobaty. Pan Mirosław 
Karolczuk wprowadził w 
błąd mieszkańców twierdząc 

miesiącami, że będzie w 
stanie przeforsować wariant 
odsuwający obwodnicę od 
Augustowa, aby ochronić nas 
przed realizacją obwodnicy 
w granicach miasta. Wariant 
burmistrza był jednak 
niewykonalny i mówiliśmy o 
tym od początku. Działania 
burmistrza były korzystne 
wyłącznie dla generalnej 
dyrekcji. Dał jej możliwość 
stworzenia pozoru, że brano 
pod uwagę aspekt społeczny, 
chociaż była to tylko fikcja. Pan 
Karolczuk wspierał niestety 
tę fikcję, a związane z nim 
ugrupowanie Nasze Miasto 
zbierało nawet podpisy od 
mieszkańców -przypomina 
były burmistrz Augustowa.
-Gdyby Karolczuk i związani 
z nim radni posłuchali głosu 
opozycji lub społecznego 
komitetu protestacyjnego, że 
nie ma racjonalnych podstaw 
do budowy obwodnicy, 
przywracającej ruch TIR-
ów na trasie z Augustowa 
do Ogrodnik, sytuacja 
wyglądałaby zupełnie inaczej. 
Gdybyśmy jako samorząd 
wspólnie z mieszkańcami 
kategorycznie sprzeciwili 
się wszystkim wariantom, 
najprawdopodobniej 
realizacja obwodnicy 
zostałaby zatrzymana. 
Oczywiście należało w tej 
sprawie współpracować 
również z innymi gminami, 
co zostało zlekceważone 
przez burmistrza. Wszystko 
przed czym przestrzegaliśmy 
od kilku lat, aktualnie się 
materializuje. Nie posłuchano 
nas i w rezultacie spełnia się 
obecnie najgorszy scenariusz 
-mówi radny Koalicji 
Obywatelskiej.

Słowa radnego Sieńki 
okazały się prorocze
Adam Sieńko uważa, że 
burmistrz Mirosław Karolczuk 
ma zasługi w tym, że GDDKiA 
wybrała najgorszy możliwy 
wariant dla Augustowa. Radny 
KO spodziewał się takiego 
finału tej sprawy.
-Na jednej z sesji 
powiedziałem, że działania 
burmistrza wepchną ruch 
towarowy w granice miasta 
i tak się dzieje. Nie mam 
satysfakcji, że moje słowa 
okazały się prorocze. Pan 
Karolczuk nie raczył się 
pochwalić, że decyzja o 
odrzuceniu jego wariantu 
zapadła kilka tygodni temu. 
W wydawanej przez niego 
gazetce nie pojawiła się nawet 
wzmianka na ten temat ani 
informacja o czynnościach 
zmierzających do powrotu 
TIR-ów w granice miasta. 
Przypomnę, że będąca 
w koalicji z burmistrzem 
przewodnicząca rady Alicja 
Dobrowolska opowiadała, 
że wariant pana Karolczuka 
został załatwiony na wysokim 
szczeblu w Warszawie. 
Należy teraz powiedzieć, 

Radny Cieślik od dawna wyrażał opinię, że pomysł Karolczuka 
to manna z nieba dla generalnej dyrekcji, bo inicjatywa 
burmistrza była pod każdym względem szkodliwa. 

że na wysokim szczeblu w 
Warszawie został załatwiony 
Augustów i jego mieszkańcy 
-dodaje radny Adam Sieńko.
-Pan burmistrz ochoczo 
dzielił się relacjami o swoich 
kontaktach i prowadzonych 
rozmowach. Teraz nabrał 
wody w usta. Mirosław 
Karolczuk stworzył generalnej 
dyrekcji pole do rozegrania 
sprawy obwodnicy 
zgodnie z jej intencjami, 
bo zaprzepaścił szansę 
wypracowania jednolitego 
stanowiska wszystkich 
samorządów. Kiedy pojawiła 
się informacja o planach 
puszczenia ruchu towarowego 
na DK16, było wiadomo, że 
zaistnieje potrzeba budowy 
obwodnicy. Powinniśmy 
domagać się odstąpienia 
od powrotu TIR-ów na 
„szesnastkę”, a nie wchodzić 
w rozgrywki i mamić, że 
uda się nam przeforsować 
inne rozwiązanie. Straszenie 
aspektami militarnymi jest 
niedorzeczne, bo tą trasą mogą 

poruszać się przyjaciele, ale 
też wrogowie -mówi radny KO.

Ośrodek wypoczynkowy 
przestanie istnieć
-Tyle lat walczyliśmy o 
wyprowadzenie TIR-
ów z Augustowa, a teraz 
mają powrócić do miasta. 
Co to za obwodnica, 
która ma przebiegać w 
granicach miasta? To jakieś 
kompletne kuriozum. Dalsze 
procedowanie wariantu przy 
jeziorze Sajno spowoduje, że 
cały zakątek ośrodka „Królowa 
Woda” przestanie istnieć. 
Nie wyobrażam sobie, aby 
ktokolwiek chciał wypoczywać 
nad jeziorem w bezpośrednim 
sąsiedztwie obwodnicy. 
Inwestycja ta wyrządzi 
nieodwracalne szkody dla 
środowiska, zniszczeniu 
ulegnie kompleks Puszczy 
Augustowskiej. Nie patrzę na 
tę sprawę wyłącznie przez 
pryzmat interesu Augustowa, 
który niewątpliwie ucierpi. Ale 
ogromne straty poniosą także 

inne okoliczne miejscowości, 
takie jak Giby bądź Frącki 
-podkreśla Sieńko.

Wygrana Koalicji 
Obywatelskiej może 
uratować Augustów
Zapytaliśmy Adama Sieńko, 
w jaki sposób można nie 
dopuścić do realizacji 
niekorzystnej dla naszego 
miasta inwestycji. Radny 
mówi, że bardzo wiele zależeć 
będzie od październikowych 
wyborów.
-Co powinniśmy teraz 
zrobić? Przede wszystkim 
czekać na wynik wyborów 
parlamentarnych. Uważam, 
że w przypadku zwycięstwa 
Koalicji Obywatelskiej, ta 
sprawa ma szansę na głęboką 
rewizję. Jestem przekonany, 
że w wypadku przegranej 
PiS fatalne dla mieszkańców 
Augustowa rozwiązanie nie 
będzie forsowane -uważa 
radny Koalicji Obywatelskiej.

Krzysztof Przekop
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Adam Sieńko jest augustowskim 
radnym. W 2018 roku 
był kandydatem Koalicji 

Obywatelskiej na fotel burmistrza 
Augustowa. Rozmawialiśmy z nim o 
zbliżających się wyborach do Sejmu i 
Senatu.
Najważniejsze wybory 
parlamentarne od lat
-Październikowe wybory będą 
szczególne, ponieważ ich wynik 
zdecyduje o naszej przyszłości. Stawką 
jest demokracja i przerwanie pasma 
łamania praworządności w Polsce. 
Jeżeli ponownie wygra PiS, kolejne 
wybory mogą nie być już wolne i 
niezależne. Obserwując pierwsze 
tygodnie kampanii widzimy, że proces 
wyborczy nie jest demokratyczny. 
Agitacja na rzecz partii rządzącej 
prowadzona jest z zaangażowaniem 
środków i instytucji państwowych. 
Do działań o charakterze 
propagandowym wykorzystywane 
jest wojsko, policja, straż pożarna, nie 
mówiąc o mediach publicznych. Nigdy 
wcześniej nie było podobnej sytuacji 
-relacjonuje Adam Sieńko.
-Jesteśmy świadkami niezwykle 
nierównej walki. Propaganda 
wylewająca się z tzw. publicznej 
telewizji przypomina słusznie minione 
czasy, do czego doprowadziły 
wieloletnie rządy Jacka Kurskiego 
na funkcji prezesa TVP. To właśnie 

Adam Sieńko przekonuje, że 
rządy PiS w Polsce odbijają swoje 
piętno w Augustowie. Radny 
Koalicji Obywatelskiej twierdzi, 
że w naszym mieście możemy 
obserwować dzisiaj różne 
przykłady patologii politycznej 
związane z nepotyzmem, 
kupowaniem sojuszników, czy z 
cenzurowaniem głosu opozycji. 
Zdaniem radnego KO, ta sytuacja 
musi ulec zmianie.
Czy wyniki zbliżających się wyborów 
parlamentarnych będą miały duże 
znaczenie dla Augustowa? Adam 
Sieńko twierdzi, że tak. Radny Koalicji 
Obywatelskiej podaje przykłady.
-Od prawie pięciu lat koalicję rządzącą 
z ugrupowaniem Nasze Miasto tworzą 
osoby, które zdobyły mandaty radnych 
startując z komitetu PiS. Ci ludzie 
popierają burmistrza Mirosława 
Karolczuka przede wszystkim za diety. 

Twarzą tych rządów jest 
przewodnicząca Alicja Dobrowolska. 
Jej działania polegające na utrudnianiu 
wypowiedzi opozycji i nieograniczonej 
swobodzie wypowiadania się 
rządzących, to mechanizmy podobne 
do obserwowanych w Sejmie. To 
wszystko odbywa się pod szyldem PiS 
-mówi Adam Sieńko.
-W naszym samorządzie widzimy 
przejawy nepotyzmu i przyznawania 
istotnych stanowisk z użyciem 
politycznego klucza. Przykładem 
jest to, jak wiele intratnych funkcji 
w mieście sprawują osoby spoza 
Augustowa. Niejednokrotnie 
zastanawiałem się w tej kadencji, 
czy w Augustowie brakuje osób z 
odpowiednimi kompetencjami, że 
stanowiska obsadzane są ludźmi 
z Suwałk? Z tego miasta wybrano 
choćby dyrektora największej szkoły 
w Augustowie. Zabieg polegający 
na łączeniu szkół z przedszkolami 
miał na celu wymianę dyrektorów 
placówek. Czy tego typu sytuacje nie 
przypominają działań politycznych 
PiS? -komentuje radny Adam Sieńko.

Krzysztof Przekop

Radny Sieńko 
o wyborach: 

stawką jest przyszłość 
demokracji w Polsce

WKRÓTCE PODEJMIEMY DECYZJĘ O PRZYSZŁOŚCI NASZEGO 
KRAJU. AUGUSTOWSKI RADNY ADAM SIEŃKO JEST PRZEKONANY, 

ŻE PAŹDZIERNIKOWE WYBORY DO SEJMU I SENATU 
BĘDĄ KLUCZOWE DLA PRAWORZĄDNOŚCI I DEMOKRACJI. 

SAMORZĄDOWIEC KOALICJI OBYWATELSKIEJ TWIERDZI, ŻE 
WALKA O GŁOSY POLAKÓW JEST NIERÓWNA. RZĄDZĄCY 

ZAWŁASZCZYLI INSTYTUCJE PAŃSTWOWE I WYKORZYSTUJĄ JE 
W KAMPANII. SIEŃKO OSTRZEGA, IŻ KOLEJNYM CELEM MOŻE BYĆ 

SĄDOWNICTWO.

Kurski był autorem sformułowania, 
że „ciemny lud wszystko kupi”. Jego 
słowa nabierają obecnie 
jeszcze głębszego 
znaczenia. Dlatego 
dzisiaj musimy zdać 
sobie sprawę z rangi 
tych wyborów. Co 
zrobiono z możliwością 
oddania głosów przez 
Polonię? Słyszymy, 
że jeśli zagraniczna 
komisja wyborcza 
nie zdąży policzyć 
wszystkich głosów, karty 
trafią do kosza. To nie 
przypadek, gdyż Polacy 
na emigracji bardzo 
często sprzeciwiają się 
działaniu PiS -podkreśla 
radny Sieńko.
-Ostatnio usłyszeliśmy, że 
do kampanii wyborczej 
PiS wykorzystywane są 
nawet państwowe helikoptery. Premier 
Mateusz Morawiecki tłumacząc 
tę sprawę odwrócił kota ogonem 
mówiąc, że służby policyjne zostały 
dobrze wyposażone podczas jego 
rządów. To jeden z przykładów w jaki 
sposób manipuluje się wyborcami 
z wykorzystaniem środków do 
propagandy -mówi radny. 
Partyjne referendum? Sieńko 
podjął decyzję

Nie tylko Sejm. 
Adam Sieńko 
ujawnia problemy 
z cenzurą i 
nepotyzmem w 
Augustowie

Adam Sieńko, podobnie jak inni 
adwersarze PiS, jest oburzony 
ogłoszeniem referendum w dniu 
wyborów. Mówi, że referendum ma 
charakter partyjny. Nie zamierza brać 
w nim udziału.
-Przeprowadzenie referendum w dniu 
wyborów służy niewątpliwie kampanii 
wyborczej PiS. Udział w głosowaniu 
referendalnym jest indywidualną 
decyzją każdego obywatela. Osobiście 
nie wezmę udziału w referendum 
i odnotuję na spisie wyborców, 
że odmówiłem pobrania karty 
referendalnej. Nie jest tajemnicą, iż 
referendum ma zwiększyć szanse PiS 
-informuje radny KO.
-Do zmiany obecnej rzeczywistości 
niezbędna jest mobilizacja. Jeżeli 
PiS wygra wybory, pójdzie jeszcze 
dalej w łamaniu praworządności. 
Bardzo możliwe, że na wzór instytucji 
państwowych będą zmierzali do 
upolitycznienia sądów. Bez żadnych 
skrupułów zawładnęli Pocztą Polską 
i spółkami Skarbu Państwa, dlatego 
mogą próbować upartyjnić także 
niezależne sądownictwo. Niedawno 
na Rynku Zygmunta Augusta w 
Augustowie odbywał się happening 
o milionerach z PiS, czyli o osobach 
dorabiających się pokaźnych 
fortun dzięki powiązaniom z partią 
rządzącą. To przykład, że o przydziale 
stanowisk nie decydują kompetencje, 
lecz wyłącznie kooperacja z 
władzą. Jesteśmy świadkami 
bezprecedensowego w dziejach Polski 
nepotyzmu -dodaje Sieńko.
Środki z KPO niezbędne dla 
rozwoju Polski
Politycy opozycyjni przypominają, 
że cały czas Polska nie otrzymała 
środków z KPO. Zdaniem Adama 
Sieńki przynosi to opłakane skutki 
dla Polski, bo zablokowane zostały 
miliardy złotych.
-Polska nie może otrzymać funduszy 
unijnych z Krajowego Planu 
Odbudowy. Dzieje się tak, ponieważ 

podpisane przez 
premiera Morawieckiego 
zobowiązania nie są 
realizowane. Unia 
Europejska nie wypłaca 
środków z KPO 
państwom, w których nie 
są przestrzegane prawa 
demokratyczne. Dotyczy 
to Polski i Węgier. 
Mowa o miliardach 
złotych, które mogłyby 
mieć istotny wpływ 
na funkcjonowanie 
gospodarki i walkę z 
szalejącą inflacją -uważa 
Adam Sieńko.
-Być może nie 
wszyscy pamiętają, 
że w okresie rządów 
Platformy Obywatelskiej 
przeznaczono 100 mln 

zł dotacji dla Rospudy. Był to ogromny 
program rozwojowy, bez konieczności 
zwrotu środków lub zaciągania 
pożyczek, z którego korzystały 
gminy naszego regionu. Środki 
zostały spożytkowane chociażby 
na stworzenie nowoczesnych 
oczyszczalni ścieków -puentuje Sieńko.

Krzysztof Przekop

W okresie 
rządów Platformy 
Obywatelskiej 
przeznaczono 
100 mln zł dotacji 
dla Rospudy. 
Środki zostały 
spożytkowane 
na stworzenie 
nowoczesnych 
oczyszczalni 
ścieków
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Sprawa dotyczy wydarzeń w szkole 
podstawowej na ulicy Mickiewicza. 
Skargę na działania dyrektora złożyła 
jedna z matek. Po przywłaszczeniu 
kilku soczków przez uczniów, młodzi 
ludzie zostali narażeni na traumę 
wynikającą z zawiadomienia policji. 
Matka jednego z uczniów o incydencie 
dowiedziała się po tygodniu, bo 
nie korzystała z elektronicznego 
dziennika. Do zdarzeń odniósł się 
radny Marek Sznejder, wieloletni 
dyrektor innej szkoły.
Zaskoczenie postępowaniem 
dyrekcji: błędy w komunikacji z 
rodzicami
-Jestem zaskoczony podjętą 
procedurą. Pierwszym i podstawowym 
obowiązkiem przy każdym zdarzeniu 
z udziałem ucznia jest poinformowanie 
i wezwanie rodziców. Nawet 
pogotowie nie może przyjechać 
i zabrać dziecka, jeśli rodzice 
nie zostaną poinformowani. Ten 
obowiązek nie polega na jakimś wpisie 
do dziennika. Jeśli nastąpiła kradzież 
soczków o łącznej wartości 10 zł, 
dyrektor powinien wezwać rodziców i 
szukać porozumienia. Rodzice powinni 
zapłacić za soczki, a w stosunku 
do uczniów należało wyciągnąć 
konsekwencje wychowawcze 
wynikające z regulaminu placówki. 
Czy o szkole, która po przywłaszczeniu 
soczków przez uczniów wzywa policję, 
możemy mówić, że jest nowoczesna? 
-stwierdził Marek Sznejder.
Policja w szkole: kiedy interwencja 
jest konieczna?
-Przez piętnaście lat zdarzyło mi się 
wezwać policję do szkoły. Dotyczyło 

Uczniowie, policja i soczki 
za 10 zł: kontrowersyjne 

działania dyrekcji szkoły w 
Augustowie

UCZNIOWIE, KTÓRZY PRZYWŁASZCZYLI SOBIE KILKA SOCZKÓW ZA 
NIEWIELKĄ KWOTĘ, ZOSTALI WYDANI POLICJI. RODZICE MUSIELI 

POJAWIĆ SIĘ W SĄDZIE. RADNY MAREK SZNEJDER MÓWI, IŻ 
POPEŁNIONO SZEREG POWAŻNYCH BŁĘDÓW.

to kradzieży telefonu i butów o dużej 
wartości z szatni. Nie mogliśmy 
znaleźć sprawcy, dlatego interwencja 
policji była potrzebna. Innym razem 
osoba spoza szkoły dopuściła się 
aktu wandalizmu przy budynku. 
Kamery to zarejestrowały. Sprawca 
opłacił naprawę szkody i wycofaliśmy 
zawiadomienie z policji. Myślę, że 
funkcjonowanie nowoczesnej szkoły 
nie powinno zaczynać się od zgłoszeń 
na policję. Dla mnie nie do pomyślenia 
jest, że rodzice dziecka dowiadują się o 
zdarzeniu po ponad tygodniu. Rodzice 
powinni być w szkole tego samego 
dnia, w zasadzie w ciągu godziny 
-zauważył radny Sznejder.
Jakie są obowiązki pedagogów?
-Od czego są pedagodzy szkolni? W 
mojej pracy zawodowej zdarzało się, 
że pedagog wsiadał do samochodu 
i jechał do rodziców po jakimś 
incydencie. W szkole z tysiącem 
uczniów zawsze będą zdarzały się 
różne sytuacje. Tak było w przeszłości 
i tak będzie za dwadzieścia lat. 
Szkoła powinna dbać przede 
wszystkim o dobro tego dziecka i jego 
kształtowanie. Musimy pomyśleć o 
efekcie końcowym. Zrobiono aferę z 
powodu kilku soczków, zawiadomiono 
policję, rodzice musieli pojawić się w 
sądzie. Czy na tym polega nowoczesne 
podejście do wychowania dzieci i 
kształtowania ich osobowości? Nie 
wierzę, że szkoła nie potrafiła przez 
ponad tydzień skontaktować się z 
rodzicem dziecka -podkreślił radny 
Koalicji Obywatelskiej Marek Sznejder.

Krzysztof Przekop

 

OBWIESZCZENIE STAROSTY AUGUSTOWSKIEGO 
 o wydaniu decyzji na realizacje inwestycji drogowej Nr 17/2023 z dnia 29.08.2023 r. 

 Zgodnie z art. 11f ust 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. – o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jedn. Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 
Starosta Augustowski zawiadamia, że w dniu 29.08.2023 r., po rozpatrzeniu wniosku z dnia 07.06.2023 r. 
(data wpływu 12.06.2023 r.), uzupełnionego dnia 17.07.2023 r., Burmistrza Miasta Augustowa, wydał 
decyzję o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej pn.: „Rozbudowa ulic: Jodłowej odc. 1 od km 0+000 
do km 0+198,40 i odc. 2 od km 0+000 do km 0+150,70 oraz Brzozowej odc. 1 od km 0+000 do km 
0+175,40 i odc. 2 od km 0+000 do km 0+070,90 w Augustowie wraz z budową i przebudową urządzeń 
towarzyszącej infrastruktury technicznej oraz częściową rozbiórką budynku gospodarczego” w zakresie 
budowy: jezdni z betonu asfaltowego o szerokości 5,5-6,0 m (ul. Jodłowa) oraz 6,0m (ul. Brzozowa), 
obustronnego chodnika z kostki betonowej, miejsc postojowych ogólnodostępnych (ul. Brzozowa), zjazdów 
z kostki betonowej, sieci kanalizacji deszczowej wraz ze zbiornikiem retencyjno-rozsączającym, sieci 
kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej w ul. Brzozowej i ciśnieniowej w ul. Jodłowej wraz z przepompownią 
ścieków, sieci wodociągowej, kablowej sieci oświetlenia ulicznego, kanału technologicznego, rozbiórki i 
budowy kablowej sieci elektroenergetycznej, rozbiórki części istniejącego budynku gospodarczego, wycinki 
drzew i krzewów kolidujących z inwestycją. Inwestycja usytuowana będzie na: 
• działce drogowej: 1276 obręb 4 Miasto Augustów; 
• działkach, które powstaną w wyniku podziału działek w obrębie 4 Miasto Augustów tj.: 

1260/28 o powierzchni 0,0601 ha (z podziału dz. 1260/10 na dz. nr 1260/28 i 1260/29) 
(działka oznaczona tłustym drukiem jest przeznaczona do włączenia w pas drogi publicznej) 

• na działkach: 
1260/35 o powierzchni 0,6926 ha i 1260/34 o powierzchni 0,1191 ha (z podziału dz. 1260/21), 
(działki oznaczone tłustym drukiem staną się własnością Gminy Miasto Augustów) 

• na działce nr 1259/15 obręb 4 m. Augustów, która z mocy prawa stanie się własnością Gminy Miasta 
Augustów; 

• na działce, na której zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu obręb 4 m. Augustów: 
945 – przebudowa skrzyżowania z ul. Turystyczną. 

 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za doręczone po upływie 14 dni od 
daty podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości. W terminie14 dni od dnia doręczenia 
niniejszego zawiadomienia, w sposób wskazany powyżej, stronom służy prawo wniesienia odwołania od 
decyzji do Wojewody Podlaskiego za pośrednictwem Starosty Augustowskiego. Obwieszczenie umieszczono 
w prasie w dniu 31.08.2023 r., na tablicy ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach od 31.08.2023 r. 
do 14.09.2023 r. 
 W trakcie biegu terminu do wniesienia odwołania strona może zrzec się prawa do wniesienia 
odwołania wobec organu administracji publicznej, który wydał decyzję. Z dniem doręczenia organowi 
administracji publicznej  oświadczenia o zrzeczeniu się prawa do wniesienia odwołania przez ostatnią stronę 
postępowania, decyzja staje się ostateczna i prawomocna co oznacza, że nie można wnieść od niej 
odwołania do organu drugiej instancji ani zaskarżyć do sądu administracyjnego. Oświadczenia o zrzeczeniu 
się prawa do wniesienia odwołania nie można wycofać. 
 Informuję - stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego, że strony mogą zapoznać się z treścią decyzji, w Wydziale Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Augustowie w pokoju nr 14 przy ul. 3 Maja 29 w godzinach pracy urzędu. 

        STAROSTA  AUGUSTOWSKI 
 

 

OBWIESZCZENIE STAROSTY AUGUSTOWSKIEGO 
 o wydaniu decyzji na realizacje inwestycji drogowej Nr 16/2023 z dnia 29.08.2023 r. 

 Zgodnie z art. 11f ust 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. – o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 162 ze 
zm.) Starosta Augustowski zawiadamia, że w dniu 29.08.2023 r., po rozpatrzeniu wniosku z dnia 07.06.2023 
r. (data wpływu 12.06.2023 r.), uzupełnionego dnia 17.07.2023 r., Burmistrza Miasta Augustowa, wydał 
decyzję o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej pn.: „Rozbudowa ulicy Wypoczynkowej w 
Augustowie od km 0+000 do km 0+654,90 wraz z budową zbiornika retencyjnego oraz budową i 
przebudową urządzeń towarzyszącej infrastruktury technicznej” w zakresie budowy: jezdni z betonu 
asfaltowego o szerokości 6,0 m, prawostronnego chodnika z kostki betonowej, lewostronnej ścieżki 
rowerowej z betonu asfaltowego, zjazdów z kostki betonowej, sieci kanalizacji deszczowej, zbiornika 
retencyjnego, sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i ciśnieniowej wraz z przepompownią ścieków, sieci 
wodociągowej, kablowej sieci oświetlenia ulicznego, kanału technologicznego; rozbudowy i budowy 
kablowej sieci elektroenergetycznej, wycinki drzew i krzewów kolidujących z inwestycją. Inwestycja 
usytuowana będzie na: 
• działkach drogowych: 301, 1153/100, 302, 1291/1, 1291/2, 1294/1, 1295/1, 1296/1, 1298, 1259/21, 

1260/22, 1260/25, 304, 1259/20 obręb 4 Miasto Augustów; 
• działkach, które powstaną w wyniku podziału działek w obrębie 4 Miasto Augustów tj.: 

1260/32 o powierzchni 0,0069 ha (z podziału dz. 1260/20 na dz. nr 1260/32 i 1260/33) 
1260/30 o powierzchni 0,0131 ha (z podziału dz. 1260/16 na dz. nr 1260/30 i 1260/31), 
308/5 o powierzchni 0,0161 ha (z podziału dz. 308/4 na dz. nr 308/5 i 308/6), 
303/1 o powierzchni 0,1823 ha (z podziału dz. 303 na dz. nr 303/1 i 303/2), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej), 

• na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu obręb 4 Miasto Augustów: 
945 – przebudowa skrzyżowania z ul. Turystyczną; 
1260/21 – przebudowa skrzyżowania z ul. Brzozową. 

 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za doręczone po upływie 14 dni od 
daty podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości. W terminie14 dni od dnia doręczenia 
niniejszego zawiadomienia, w sposób wskazany powyżej, stronom służy prawo wniesienia odwołania od 
decyzji do Wojewody Podlaskiego za pośrednictwem Starosty Augustowskiego. Obwieszczenie umieszczono 
w prasie w dniu 31.08.2023 r., na tablicy ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach od 31.08.2023 r. 
do 14.09.2023 r. 
 W trakcie biegu terminu do wniesienia odwołania strona może zrzec się prawa do wniesienia 
odwołania wobec organu administracji publicznej, który wydał decyzję. Z dniem doręczenia organowi 
administracji publicznej  oświadczenia o zrzeczeniu się prawa do wniesienia odwołania przez ostatnią stronę 
postępowania, decyzja staje się ostateczna i prawomocna co oznacza, że nie można wnieść od niej 
odwołania do organu drugiej instancji ani zaskarżyć do sądu administracyjnego. Oświadczenia o zrzeczeniu 
się prawa do wniesienia odwołania nie można wycofać. 
 Informuję - stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego, że strony mogą zapoznać się z treścią decyzji, w Wydziale Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Augustowie w pokoju nr 14 przy ul. 3 Maja 29 w godzinach pracy urzędu. 

        STAROSTA  AUGUSTOWSKI 
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ul. Woj. Polskiego 50 (w Kauflandzie)
poniedziałek - sobota 10-21

515 212 148
Do kebabów używamy składników najwyższej jakości:

oryginalnego mięsa wołowo - baraniego nie
zawierającego sztucznych dopełniaczy, świeżych

surówek, autorskich sosów na bazie naturalnych
składników oraz pieczywa z lokalnej piekarni. 

Od września w naszym lokalu będą również dostępne w
sprzedaży cieszące się ogromną popularnością
panierowane kawałki kurczaków: chrupiące

polędwiczki oraz pikantne skrzydełka, serwowane w
różnych kombinacjach dań. Zapraszamy! ;)

Gdy ważne jest to, co lokalne!
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Zarobki burmistrza Karolczuka 
wzrosły od 2020 roku o ponad 
10.000 zł miesięcznie i wyniosły 
prawie 22.000 zł. Zarobki Filipa 
Chodkiewicza, zastępcy burmistrza, 
wyniosły miesięcznie 22.500 zł, 
a Sławomira Sieczkowskiego, 
drugiego zastępcy, niecałe 17.000 
zł. Od 2020 roku obaj zastępcy 
otrzymali spore podwyżki w 
wysokości odpowiednio 54.000 i 
75.000 zł rocznie.

Mirosław Karolczuk 

Burmistrz miasta Augustowa, Mirosław 
Karolczuk zarobił w 2022 roku prawie 
260.000 zł, o 124 tysiące więcej niż w 
roku 2020. 
Na czarną godzinę odłożył 37 tysięcy zł, 
141 euro i 15 dolarów amerykańskich. 
Karolczuk wraz z małżonką posiada 
mieszkanie o pow. 31,45 mkw., o 
wartości 200.000 zł. W rubryce 
inne nieruchomości podał, że jest 
posiadaczem działki ogrodowej o pow. 
300 mkw. o wartości 10.000 zł. Mirosław 
Karolczuk do oświadczenia wpisał 
także środki Pracowniczego Planu 
Kapitałowego w wysokości niespełna 
4 tysiące zł oraz świadczenie socjalne 
w wysokości 540 zł. Wśród składników 
majątku powyżej 10.000 zł wskazał auto 
marki Toyota Corolla Verso z 2004 roku. 
Burmistrz nie jest wolny od długów. 
Spłaca kredyt hipoteczny na zakup 
mieszkania i pozostało mu do spłaty 14 
tysięcy euro. 

Filip Jerzy Chodkiewicz

Zastępca burmistrza zarobił w 
ubiegłym roku ponad 270.000 złotych. 
Na sumę tę składa się wynagrodzenie 

Pobił właścicieli 
lokalu za rodzaj 
opakowania 
Policjanci zatrzymali mężczyznę, 
który pobił właściciela jednego z 
lokali gastronomicznych oraz jego 
syna. Napastnik usłyszał zarzut 
uszkodzenia ciała.
Policjanci otrzymali zgłoszenie, że w 
jednym z lokali gastronomicznych 
doszło do pobicia. Gdy funkcjonariusze 
przyjechali na miejsce, zgłaszający 
zeznał, że do jego lokalu przyszedł 
mężczyzna i zamówił kebaba. Nie 
spodobało mu się foliowe opakowanie, 
w które było zawinięte jedzenie. Doszło 
do kłótni, podczas której właściciel 
lokalu został uderzony w twarz. Jego 
syn próbował rozdzielić mężczyzn i on 
też został zaatakowany przez klienta. 
Napastnik uciekł przed przybyciem 
policjantów, jednak został znaleziony. 
Napastnikiem okazał się 38-latek 
z Białegostoku, instruktor sztuk 
walki. Był trzeźwy, jednak badanie 
narkotestem wykazało obecność 
narkotyków w jego organizmie. 
Mężczyzna trafił do aresztu. Usłyszał 
zarzut uszkodzenia ciała, za który 
grozi 5 lat pozbawienia wolności. 

Zuzanna Hanysz

ROZPOCZYNA 
SIĘ REMONT 
„DRUGIEJ 
CZĘŚCI” 
ULICY 
WOJSKA 
POLSKIEGO 
Droga krajowa nr 16 w 
Augustowie doczeka się 
remontu, mowa o odcinku drogi 
mierzącym około 700 metrów 
na „drugiej” części ul. Wojska 
Polskiego. Początek wybranego 
odcinka obejmuje Rondo Ofiar 
Obławy Augustowskiej i kończy 
się on niewiele poza obszarem 
galerii handlowej. 

GDDKiA w Białymstoku ogłosiła 
przetarg na wykonanie odcinka 
jezdni i na obecną chwilę jedynym 
oferentem jest firma Strabag, która 
zgłosiła ofertę w wysokości 4,8 mln 
zł. Inwestor wstępnie oszacował 
prace na 2,7 mln zł. Celem 
remontu jest poprawa jakości tej 
ruchliwej augustowskiej drogi, 
jak również zredukowanie hałasu 
wywoływanego przez styk opon 
z nawierzchnią drogi. Ścieralna 
część remontowanej drogi będzie 
wykonana z użyciem asfaltów 
modyfikowanych. Przewidywany 
czas na wykonanie remontu to 
około 3 miesiące. 

Daniel Sieńko

w wysokości 193 tysięcy zł, zasiłek 
chorobowy, dochód z najmu mieszkania 
-28 tysięcy zł, oraz, jak co roku, umowa 
zlecenie opiewająca na prawie 50 
tysięcy zł.  W oświadczeniu nie wskazał 
pochodzenia tej umowy.
Zastępca burmistrza odłożył 70.000 
zł, w tym prawie 7.000 zł PPK. W 
obcej walucie jako majątek odrębny 
w zeszłym roku posiadał 800 euro i 
45 HRK (waluta Chorwacji do stycznia 
2023 roku). Wraz z żoną posiada 
też 4.000 HUF (forinty węgierskie). 
Jako majątek odrębny zebrał papiery 
wartościowe, a dokładnie akcje spółek 
giełdowych na kwotę 28,80 zł. W 
rubryce opisującej nieruchomości 
wskazał, że ma 50% udziałów we 
własnościowym spółdzielczym 
mieszkaniu o pow. 57 mkw. o 
wartości 175.000 zł. Na własność 
posiada mieszkanie o pow. 57,36 
mkw. o wartości 250.000 zł. Obie 
nieruchomości są jego majątkiem 
odrębnym. Wśród składników mienia 
powyżej 10.000 zł wymienił dwa 

Zaglądamy do oświadczeń 
majątkowych trzech burmistrzów 
Augustowa z 2022 roku 

Zarobki burmistrza 
Karolczuka wzrosły 
od 2020 roku o ponad 
10.000 zł miesięcznie 
i wyniosły prawie 
22.000 zł.

Dochody Sławomira 
Sieczkowskiego 
osiągnęły w roku 2022 
kwotę prawie 450.000 
złotych, Filip Jerzy 
Chodkiewicz zarobił w 
ubiegłym roku ponad 
270.000 złotych, a 
Mirosław Karolczuk 
niecałe 260.000 zł.

samochody: BMW 318is z 1989 roku i 
VW Multivan z 2003 roku. Chodkiewicz 
spłaca także kredyt hipoteczny na 
zakup mieszkania. Kwota zadłużenia 
na koniec kwietnia 2023 roku wynosiła 
230 tysięcy zł. 

Sławomir Sieczkowski 

Dochody Sławomira Sieczkowskiego 
osiągnęły w roku 2022 kwotę prawie 
450.000 złotych. 
W urzędzie miejskim zarobił niemal 
200 tysięcy złotych, 18 tysięcy 
uzyskał z programu 500+. Sporo 
gotówki przysporzyła mu sprzedaż 
nieruchomości za 230 tysięcy zł.  
Sieczkowski zdołał odłożyć zaledwie 
ok. 55.000 zł. Rubrykę dotyczącą 
posiadanych nieruchomości zapełnił w 
kilku pozycjach. Posiada z żoną dom o 
pow. ok.150 mkw. o wartości 300.000 
zł oraz mieszkanie o pow. 43,76 mkw. 
o wartości 205.000 zł. Małżonkowie 
posiadają dwie działki rolne. Jedna o 
powierzchni 2,6 ha i drugą o pow. 1,1 
ha. Łączna wartość obu działek została 
określona na kwotę 46.000 zł. Wśród 
innych nieruchomości Sieczkowski 
wymienia garaż o pow. 19 m kw. i 
wartości ok. 30.000 zł, działkę o pow. 
424 m kw. o wartości ok. 50.000 zł, na 
której znajduje się wcześniej wskazany 
dom, dwie działki o pow. ok. 0,2 ha o 
łącznej wartości 35.000 zł. 
Posiada dwa samochody: marki BMW 
3 z 2012 roku i Ford Mondeo z 2017 
roku. Spłaca kredyt mieszkaniowy. 
Stan zadłużenia na koniec 2022 roku 
wynosił 104.851.94 zł. 

Beata Perzanowska 



14 P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W 31 SIERPNIA 2023 R.DZIENNIKPOWIATOWY.PL

RE
KL

AM
A

Rusza II edycja programu!

Masz talent? Jesteś uzdolniony muzycznie?
Wyślij swoje zgłoszenie na gwiazda@tvs.pl.

Więcej informacji na www.tvs.pl
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Cennik kina: 
Bilety 2D - normalny 18 zł, ulgowy 16 zł, grupowy 13 zł
Bilety 3D - normalny 20 zł, ulgowy 18 zł, grupowy 14 zł

Rezerwacja tel. 87 641 01 36 / wyjścia grupowe tel. 661 311 330  

Kupuj i rezerwuj na: www.kino-iskra.pl

1 września

Piątek

Między nami żywiołami
Film animowany Disney, 115 min. 7+

11:15

Kicia Kocia na pikniku
Nowe odcinki, 45 min. Bilety tylko 13 zł

10:00
Poranki dla najmłodszych

O psie, który jeździł koleją 
Familijny, Polska, 95 min. 7+ 

13:30

Oppenheimer
Biograczny USA, 175 min. 15+, napisy

15:30

2 września

Sobota

Między nami żywiołami
Film animowany Disney, 115 min. 7+

11:15

Kicia Kocia na pikniku
Nowe odcinki, 45 min. Bilety tylko 13 zł

10:00
Poranki dla najmłodszych

Oppenheimer
Biograczny USA, 175 min. 15+, napisy

13:30

Raport Pileckiego
Biograczny, wojenny, 115 min. 15+

16:45

19:00
Raport Pileckiego  
Biograczny, wojenny, 115 min. 15+ 

Spotkanie i dyskusja po filmie
Bilety do nabycia w MDK tel. 87 643 36 59

DKF Kinochłon Instytut Pileckiego

Premiera filmu
19:00

Maraton Władcy Pierścieni
Fantasy, przygodowe, 600 min. 16+ 

Karnety w cenie 32 zł do nabycia w kasie kina

Noc Filmowa

3 września

Niedziela

Między nami żywiołami
Film animowany Disney, 115 min. 7+

12:15

Kicia Kocia na pikniku
Nowe odcinki, 45 min. Bilety tylko 13 zł

11:00
Poranki dla najmłodszych

O psie, który jeździł koleją 
Familijny, Polska, 95 min. 7+ 

14:30

Raport Pileckiego
Biograczny, wojenny, 115 min. 15+

16:30

Oppenheimer
Biograczny USA, 175 min. 15+, napisy

18:45

4 września

Poniedziałek

O psie, który jeździł koleją 
Familijny, Polska, 95 min. 7+ 

14:00

Oppenheimer
Biograczny USA, 175 min. 15+, napisy

16:00

Raport Pileckiego
Biograczny, wojenny, 115 min. 15+

19:15

5-7 września

Wtorek, Środa, Czwartek

O psie, który jeździł koleją 
Familijny, Polska, 95 min. 7+ 

15:00

Raport Pileckiego
Biograczny, wojenny, 115 min. 15+

17:00

Oppenheimer
Biograczny USA, 175 min. 15+, napisy

19:15
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Gdy ważne jest to, co lokalne! Gdy ważne jest to, co lokalne!
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Dlaczego zdecydowała się pani 
kandydować do Sejmu?
-Zmotywowała mnie sytuacja 
polityczna w Polsce. Nie godzę się na 
łamanie praworządności, standardów 
demokratycznych, skłócania naszego 
kraju ze wspólnotą europejską. 
Moje pokolenie poradzi sobie w tej 
trudnej rzeczywistości, ale stawką 
jest przyszłość młodych ludzi. Troska 
o kolejne pokolenie Polaków jest 
motywacją do wdrożenia zmian, by 
nasze państwo było ważnym graczem 
na arenie międzynarodowej. Myślę o 
przyszłości mojej córki i przyszłych 
wnuków. Podobną troskę wyrażają 
tysiące polskich rodzin.

Jest pani „dwójką” na listach 
Lewicy w naszym okręgu 
wyborczym.
-Lewica ma twarz kobiety. Polki są 
silne, mądre i piękne, taka powinna 
być nasza ojczyzna. Dlatego 
zdecydowałam się przyjąć propozycję 
kandydowania. Nie należę i nigdy nie 
należałam do partii, ale wrażliwość 
lewicowa jest mi bliska. Utożsamiam 
się z postulatami Lewicy, która niesie 
na sztandarach sprawiedliwość, 
równość, bezpieczeństwo, wolność 
wyznaniową i światopoglądową. Mam 
szacunek do każdego człowieka. 
Wszyscy powinni mieć prawo 
do własnych przekonań i nikt nie 
może nikomu narzucać systemu 
wartości. Kobiety muszą mieć prawo 
decydowania o swoim ciele. Osoby 
niewierzące lub zrzeszone w innej 

Lewica ma twarz 
polskiej kobiety

WYWIAD Z IZABELĄ PIASECKĄ, KANDYDATKĄ LEWICY W 
NADCHODZĄCYCH WYBORACH DO SEJMU.

wspólnocie niż katolicka, nie mogą być 
dyskryminowane. 

W jakim kierunku powinna 
zmierzać oświata?
- Kształt edukacji będzie niezwykle 
ważny dla kolejnych pokoleń. Oświata 
powinna być wolna od indoktrynacji. 
Jako przykład podam nauczanie religii 
w szkole. W latach mojej młodości 
nauczanie religii odbywało się w 
kościele i było to lepsze rozwiązanie. 
Należałam do chóru kościelnego. 
Zajęcia były bardzo przyjemne. Dziś 
wygląda to inaczej. Myślę, że korzystne 
byłoby upowszechnienie w szkołach 
zajęć etyki i religioznawstwa. Religia 
nie dotyczy tylko katolików. Młodzież 
musi mieć możliwość decydowania. 
System oświaty powinien większą 
wagę przykładać do praktyki niż teorii.

Co dokładnie ma pani na myśli?
-W dzisiejszych czasach zdecydowanie 
większy nacisk powinien być 
kładziony na przedmioty związane z 
mechanizmami gospodarki i ekonomii. 
Mankamentem jest to, że takich 
przedmiotów nauczają teoretycy, 
nie praktycy. Współorganizowałam 
spotkanie w szkole z prezesem 
Krajowej Izby Gospodarczej, na 
którym dzielił się z młodzieżą 
doświadczeniem z własnej 
edukacji i pracy zawodowej. Takie 
spotkania powinny być w szkołach 
codziennością.
Dziękuję za rozmowę.

Zuzanna Hanysz

-Nie podoba mi się to, co się dzieje w 
Polsce. Nie tak to sobie wyobrażałam. 
Uczyłam się za czasów komuny, potem 
przyszły czasy pięknej demokracji. 
Czuję, że powoli ją tracimy. Jestem 
już na emeryturze, jednak mam 
dzieci, wnuki, które będą budować 
dalej Polskę i chciałabym, żeby 
ich wszystkie prawa i wolności 
były respektowane. Nie chcę, by 
jakakolwiek wiara, postawa była 
im narzucana, ponieważ już raz to 
przerabialiśmy, właśnie podczas 
komuny.

Joanna Lisek była dyrektorką I 
LO im. Grzegorza Piramowicza. 
Jako nauczycielka traktuje sprawy 
dotyczące tego zawodu i placówek 
oświatowych bardzo osobiście
-Bardzo zależy mi na poprawie 
warunków bytowych, pieniężnych 
oraz pracy nauczycieli. Nauczyciel 
nie tylko uczy, ale jest i wychowawcą. 
Osoba pracująca w tym zawodzie ma 
poszerzać horyzonty młodzieży, a nie 
je zawężać. Narzucona obecnie forma 
bardzo zawęża światopogląd nie tylko 
młodzieży, ale i samych nauczycieli. 
Do podstawy programowej powinny 
zostać wprowadzone tematy 
odpowiadające dzisiejszym czasom. 
Nie zatrzymamy cyfryzacji świata i 
musimy się z nią mierzyć również w 
szkole. 

Równość kobiet i mężczyzn: prawo 
wyboru należy się każdemu

Kobiety w polityce: 
Joanna Lisek

ROZMAWIALIŚMY Z JOANNĄ LISEK, KANDYDATKĄ DO SEJMU 
STARTUJĄCĄ Z LIST KOALICJI OBYWATELSKIEJ. POZNALIŚMY JEJ 
MOTYWACJĘ DO KANDYDOWANIA ORAZ WARTOŚCI, KTÓRYMI SIĘ 

KIERUJE. 

-Chciałabym, żeby kobiety mogły w 
Polsce bezpiecznie zostać matkami. 
Jak kobieta ma się czuć bezpieczna, 
gdy w ciąży przy zagrożeniu jej życia 
nie będzie ona ratowana? Dlaczego 
ma umierać za to, że chciała zostać 
mamą? Rządzący nie mogą za nią 
decydować, po to jest prawo wyboru, 
które kobietom się należy, jak każdemu 
wolnemu człowiekowi.
Joanna Lisek odniosła się również do 
dysproporcji wynagrodzeń.
-Nasze ugrupowanie dąży do 
tego, by kobiety miały takie samo 
wynagrodzenie jak mężczyźni. Nie 
może być tak, że kobieta za tę samą 
pracę dostaje mniej pieniędzy, a 
dysproporcje potrafią być naprawdę 
duże. 

Obwodnica odcinająca Augustów 
od Sajna
Nie można pominąć kwestii 
kuriozalnego pomysłu dotyczącego 
obwodnicy, która miałaby przebiegać 
przy jeziorze Sajno. 
-Nie wyobrażam sobie, że nagle 
Augustów miałby zostać odcięty 
od jeziora. Ja się boję, że będziemy 
musieli chodzić nad jezioro tunelem. 
Sajno jest ciche, spokojne, uwielbiane 
przez mieszkańców. Rząd PiS chce to 
zniszczyć budując obwodnicę, przez 
którą będą przejeżdżać ogromne 
TIR-y? Mamy tu oazę spokoju, a oni 
chcą to bestialsko zniszczyć. 

Zuzanna Hanysz



16 P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W 31 SIERPNIA 2023 R.DZIENNIKPOWIATOWY.PL

PRENUMERATA
Nie czekaj - zamów prenumeratę 

Przeglądu Powiatowego już dziś i ciesz 
się najlepszymi treściami przez cały 

rok!

Wystarczy wykonać odpowiedniej 
sumy przelew na nasze konto: 

04 2030 0045 1110 0000 0072 4720

Oto cennik 
prenumeraty z 

dostarczeniem do 
Twojego domu:

18 złotych
miesięcznie 

lub 
200 złotych 

rocznie.

Jeśli wolisz 
odebrać gazetę 

w redakcji, cena 
wynosi:

14 złotych
miesięcznie 

lub 
165 złotych rocznie.

Cena pojedynczego wydania zaczyna 
się zatem od 3,30 zł. 

W opisie przelewu należy podać 
adres, pod który winna być 

dostarczana gazeta.

Dla miłośników cyfrowej lektury 
polecamy dostęp do treści PREMIUM 

na naszym portalu. Znajdziesz tam 
te same artykuły, które ukazują się w 

wersji papierowej, ale bez reklam.

Aby nabyć dostęp do wersji PREMIUM, 
wystarczy odwiedzić stronę:

www.dziennikpowiatowy.pl
i przejść do zakładki PREMIUM.

Życzymy przyjemnej lektury!

Krzysztof Przekop
Redaktor Naczelny

Usłyszał zarzuty w sprawie wyciągu nart wodnych
48-letni mężczyzna, który na początku lipca mógł wpłynąć motorówką w wyciąg nart wodnych w Augustowie, 
popełnił cztery wykroczenia. Wszystkie wynikają z naruszenia przepisów ustawy o żegludze śródlądowej. 
Sprawa trafiła do augustowskiej prokuratury.

Policjanci z Augustowa ustalili 
tożsamości osób przebywających na 
motorówce, która prawdopodobnie 
miała związek z uszkodzeniem 
wyciągu nart wodnych. Wydarzenie 
miało miejsce nocą, na początku 
lipca. Wówczas jeden z wędkarzy 

zauważył, że po jeziorze Necko 
pływa motorówka, niebezpiecznie 
blisko wyciągu nart wodnych. Łódź 
zahaczyła o liny podtrzymujące 
słupy, które zostały zerwane. W 
konsekwencji wyciąg runął do wody. 
Właścicielem motorówki okazał 

Dzięki inwestycji PKP 
Polskie Linie Kolejowe na 
augustowskiej stacji dostępny 

będzie dwukrawędziowy peron o 
łącznej długości 250 m. Perony będą 
wyższe niż dotychczas, co umożliwi 
pasażerom łatwiejsze wsiadanie oraz 
wysiadanie z pociągów. Ułatwieniem 
dla osób o ograniczonej mobilności 
mają być ścieżki naprowadzające 
na chodnikach oraz antypoślizgowe 
pochylnie. 
Rozpoczęły się również prace na 
przystanku Augustów Port, gdzie nowy 
peron będzie miał jedną krawędź o 
długości 120 m.

Jakie nowości czekają na nas po 
remoncie?
Na odnowionym peronie pojawią 
się wiaty, ławki oraz czytelne 
oznakowanie. Osoby poruszające się 
na rowerach będą mogły je zostawiać 
przyczepione do stojaków. Pojawi się 
również nowe, ekologiczne oświetlenie 
LED, które zapewni bezpieczne 
poruszanie się i orientację po zmroku. 
Na stacji zostanie zbudowane 
Miejscowe Centrum Sterowania 
ruchem kolejowym. Za pomocą 
nowoczesnych urządzeń sterowania 
Centrum będzie obsługiwało ruch 
pociągów na linii Sokółka-Suwałki. 
Miejscowe Centrum Sterowania będzie 
obsługiwało także stacje okoliczne, 

więc nie trzeba będzie utrzymywać 
osobnych posterunków ruchu. Budżet 
przeznaczony na prace budowlane na 
augustowskich peronach wyniósł 4,3 
mln zł netto.
Program przystankowy
Prace są prowadzone w ramach tzw. 
programu przystankowego. Inwestycja 
obejmuje piętnaście lokalizacji 

Podróżni mogą korzystać 
z nowego peronu 

NA STACJI KOLEJOWEJ W AUGUSTOWIE WIDAĆ JUŻ PIERWSZE EFEKTY PRAC BUDOWLANYCH. 
PASAŻEROWIE MOGĄ Z WIĘKSZĄ WYGODĄ WSIADAĆ DO POCIĄGU Z NOWEGO PERONU.

się mieszkaniec Augustowa, który 
w tym czasie przewoził trzy inne 
osoby. Mężczyzna usłyszał cztery 
zarzuty, które dotyczyły sterowania 
łodzią nieposiadającą oznakowania 
numerami rejestracyjnymi, 
niezastosowania się do oznakowania 
drogi wodnej i wpłynięcia na 
akwen wyłączony z ruchu, które 
skutkowało zerwaniem liny, a 
także niestosowania się do zakazu 
wytwarzania fal. Materiały dowodowe 
zostały przekazane augustowskiej 
prokuraturze w celu ustalenia 
odpowiedzialności karnej. Wideo z 
monitoringu, który zarejestrował ową 
motorówkę mogą państwo obejrzeć 
na naszej stronie internetowej 
dziennikpowiatowy.pl.

Zuzanna Hanysz

w województwie podlaskim na 
dwóch liniach kolejowych -dziesięć 
przystanków na linii z Sokółki do 
Suwałk, oraz pięć przystanków na 
linii z Czeremchy do Białegostoku, w 
tym stacja Augustów oraz przystanek 
Augustów Port. Pełna funkcjonalność 
peronu jest zaplanowana na wrzesień. 

Zuzanna Hanysz


